

## လောကကို ရှုကျင့်သူ

ရေပြင်ကို ရှုမြင်ရသကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ တံလျှပ်ကို ရှုမြင်ရသကဲ့သို့ လည်းကောင်း၊ ဤအတူ(ခန္ဓာငါးပါး ဟူသော) လောကကို ရှုကျင့်သူကို သေမင်းသည် မမြင်နိုင်။ ဤသို့ ရှုသောသူသည် သေခြင်းကင်းရာ နိဗ္ဗာန်ကို မျက်မှောက်ပြုကြကုန်၏။ ထိုသူတို့အား နောက်တစ်ကြိမ် ပဋိသန္ဓေနေ့၍ သေရခြင်းသည် မရှိ တော့ပြီ။

လောကဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၁၇၀)

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများ စစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည်များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်း များဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။

- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်)နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

## လုပ်ငန်းတာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် တစ်ဦးကောင်း တစ်ယောက်ကောင်း လုပ်၍မရဘဲ အဖွဲ့အစည်းစိတ်ဓာတ်ဖြင့် အောင်မြင်အောင် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်

### အဖွဲ့အစည်းလိုက် မိသားစုပုံစံ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ရသဖြင့် အချင်းချင်း နားလည်မှုနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်နေရန်လို



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း မင်းပြားတပ်နယ်မှ အရာရှိ စစ်သည် မိသားစုဝင်များအား တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ၇ ဇွန် ၁၅  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းသည် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖုန်းမြတ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ထင်လတ်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါ၍ ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် မင်းပြားတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအား တပ်နယ်ရိပ်သာ၌ တွေ့ဆုံ၍ အမှာစကား ပြောကြားသည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့

## ယနေ့ ဖတ်စရာ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း ဆရာဝန် များအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန်အတွက် လျှောက်လွှာခေါ်ယူလျက်ရှိခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ သိကောင်းစရာ အမေး/အဖြေများ

စာမျက်နှာ » ၉

မဲဆန္ဒရှင်တစ်ဦး သိမှတ်ဖွယ် ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၀

၂၀၂၂ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်စာရင်း ထုတ်ပြန်ခြင်းလုပ်ငန်း အသိပေးကြေညာခြင်း

စာမျက်နှာ » ၁၁

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က မျောက်ကျောက်ရောဂါ ကူးစက်မှုဆိုင်ရာ အရေးပေါ် ကော်မတီတစ်ရပ် ဖွဲ့စည်းမည်

စာမျက်နှာ » ၁၃

မြေးမြူ

သုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး

ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံများ၏ လုပ်ငန်းတိုင်းတွင် သုတေသန လုပ်ငန်းများကို ထူထောင်ထားကြပြီး စဉ်ဆက်မပြတ် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နေကြ သည်။ သုတေသနလုပ်ငန်းသည် လက်ငင်းဆောင်ရွက်နေသော လုပ်ငန်းများအား အထောက်အကူပြုသည့်အပြင် ရေရှည်လုပ်ကိုင်ရသည့်လုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးကို အထောက်အကူပြုပေးပါသည်။ ထို့ကြောင့် သုတေသနပြုလုပ်ရာမှ ပေါ်ထွက်လာသော အကျိုးရလဒ်များကို သိမြင်နားလည်ကြသဖြင့် သုတေသနကို တန်ဖိုးထားဆောင်ရွက်နေကြပါသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်သည် ဇွန်လ ၁၄ ရက်နေ့က နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေရှိ စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာနတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများအားတွေ့ဆုံ၍ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးရာတွင် သုတေသန လုပ်ငန်း (Research and Development) သည် နိုင်ငံအတွက် အရေးကြီးသည့် လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် သုတေသနလုပ်ငန်းများကို လုပ်ငန်းဌာနများ၌ ထူထောင် ထားကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ နိုင်ငံအတွက် အရေးကြီးသောလုပ်ငန်းကဏ္ဍများတွင် သုတေသနလုပ်ငန်းများကို စနစ်တကျထူထောင်ထားပြီး လုပ်ငန်းများတိုးတက် အောင် ဆောင်ရွက်ကြသည်။ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံ၏အခြေခံအရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေမည့် ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍများတွင် သုတေသနဌာနများကို စနစ်တကျဖွဲ့စည်းထူထောင်ထားသည်။ ဌာနများ၏ သုတေသနလုပ်ငန်းများမှ ပေါ်ထွက်လာမှုများအပေါ်မူတည်၍ အကျိုးရှိထိရောက် သော ရလဒ်ကောင်းများလည်း ရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံသည် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းကို အခြေခံသည့် နိုင်ငံဖြစ်သည်။ နိုင်ငံရှိ လူဦးရေအများစုသည် ကျေးလက်ဒေသများတွင် နေထိုင်ကြပြီး စိုက်ပျိုး ရေးလုပ်ငန်းများဖြင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုနေကြသည်။ စိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံသည့် စက်မှုလုပ်ငန်းများလည်းရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းအသား တင်ထုတ်လုပ်မှုတန်ဖိုး ဂျီဒီပီသည် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများမှ များစွာအထောက် အကူပြုလျက်ရှိသည်။ ထို့ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနများက စိုက်ပျိုးရေးသုတေသန လုပ်ငန်းများကို အားပေးမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နေကြသည်။ အကျိုးရလဒ်ကောင်း များပေါ်ထွက်လာအောင် သုတေသနပြုရာဖွဲ့ဖော်ထုတ်လျက်ရှိသည်။

စိုက်ပျိုးရေးထုတ်ကုန်များ အထွက်နှုန်းကောင်းမွန်စေရန်နှင့် အရည်အသွေး မြင့်မားစေရန် သုတေသနလုပ်ငန်းများမှ များစွာအထောက်အကူပြုလျက်ရှိသည်။ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများတွင် မျိုး၊ မြေ၊ ရေ၊ နည်း၊ ဤလေးမျိုးသည် အဓိကလိုအပ် ချက်ဖြစ်သည်။ မျိုးကောင်းရန် အာဟာရပြည့်ဝသည့် မြေဩဇာရရှိရန် ရေလုံလောက် စွာရရှိရန်နှင့် နည်းစနစ်ကောင်းမွန်စွာဖြင့် စိုက်ပျိုးနိုင်ရန်အချက်များသည် စိုက်ပျိုး ရေးသုတေသနလုပ်ငန်းများအပေါ်တွင် များစွာတည်မီနေသည်။ ဖော်ပြပါအချက် လေးချက်၏ အားသာခြင်း၊ အားနည်းခြင်းအပေါ်မူတည်၍ အထွက်နှုန်းနှင့် တန်ဖိုး ကွာခြားသွားသဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနလုပ်ငန်းသည် နိုင်ငံအတွက် အရေးပါ ကြောင်း ပြသလျက်ရှိသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်လျက်ရှိသည့် စပါးမျိုးများတွင် မျိုးသန့် မျိုးကောင်းများစွာရှိသည်။ စပါးမျိုးများအနက် ဒေသနှင့်ကိုက်ညီသည့် စပါးမျိုး များစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်ရန်လိုအပ်သည်။ ဥပမာအားဖြင့် မြစ်ဝကျွန်းပေါ်ဒေသတွင် ပင်လယ်ရေငန်ဒဏ်ခံနိုင်သည့် စပါးမျိုးများ၊ ရာသီဥတုဒဏ်ခံနိုင်သည့် မျိုးကောင်း မျိုးသန့်စပါးမျိုးများရရှိနိုင်စေရန် သုတေသနပြုဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။ မိုးနည်းရေရှားဒေသများတွင် ရေဓာတ်လိုအပ်ချက်နည်းသော စပါးမျိုးများ ရွေးချယ် နိုင်ရန်လည်း လိုအပ်သည်။ ရေကိုအကျိုးရှိစွာအသုံးချနိုင်သည့် နည်းစနစ်များကို လည်း ဖော်ထုတ်နိုင်ရန်လိုအပ်သည်။ ဒေသအလိုက်စပါးမျိုးများအပေါ်မူတည် ၍ အာဟာရလုံလောက်စွာပေးနိုင်သော မြေဩဇာများကိုလည်း ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် လိုအပ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးဝန်ကြီးဌာန စိုက်ပျိုးရေးသုတေသန ဦးစီးဌာနကို ရန်ကုန်မြို့၊ ကြို့ကုန်းတွင် လယ်ယာစိုက်ပျိုးခြင်း သုတေသနဗိမာန် အမည်ဖြင့် ၁၉၅၄ ခုနှစ်တွင် စတင်တည်ထောင်ခဲ့သည်။ ၁၉၇၁ ခုနှစ်တွင် ပျဉ်းမနား မြို့သို့ ပြောင်းရွှေ့ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ ၂၀၀၄ ခုနှစ်တွင် စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနဦးစီးဌာန အဖြစ် သီးခြားဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများတွင် သုတေသန ဗဟိုဌာန ခုနစ်ခု သုတေသနမြို့စခန်း ၂၂ ခုဖွင့်လှစ်ထား၍ သုတေသနလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ၁၉၅၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အထိ သီးနှံမျိုးစုံ ၂၅၃ မျိုးကို ထုတ်ဝေပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ယခုအခါ သီးနှံမျိုးစုံ ၃၇ မျိုးကို သုတေသနပြု ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ပြီး ဆက်လက်ထုတ်ဝေသွားမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနလုပ်ငန်းများမှ စပါးအပြင် အခြား သီးနှံများအတွက်ပါ အပင်မျိုးဗီဇတစ်သောင်းကျော် ထိန်းသိမ်းထားရှိနိုင်ပြီး ပြည်တွင်း/ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းများသို့ သီးနှံဗီဇအရင်းအမြစ် စုစုပေါင်း နှစ်သောင်းခွဲ ခန့် ဖြန့်ဝေပေးနိုင်ခဲ့သည်။ သို့ဖြစ်ရာ စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနလုပ်ငန်းများမှ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး၊ နိုင်ငံစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး အတွက် အထောက်အပံ့ကောင်းများစွာကို ပေးဝေနိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ရာ သုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆက်လက်အားပေးမြှင့်တင်နိုင်အောင် ဝိုင်းဝန်းကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါကြောင်း။

လှည်းကူးမြို့နယ်၌ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးရာသီစုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲ ကျင်းပ

လှည်းကူး ဇွန် ၁၅ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှည်းကူး မြို့နယ် ပညာရေးဒီဂရီကောလိပ်၌ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးရာသီ စုပေါင်းသစ်ပင်စိုက်ပျိုးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီက ကျင်းပသည်။



မြို့နယ်ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ် မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်အမျိုးသမီးရေးရာ အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ဒေသခံပြည်သူ များက ကျွန်း၊ ပျဉ်းကတိုး၊ ပိတောက်၊ မဟော်ဂနီ၊ ပျဉ်းမ၊ မဲဇလီ၊ စိန်ပန်းနှင့် မန်ဂျန်ရားပင် စသည့်ပျိုးပင် ၅၀၀ တို့ကို စုပေါင်း စိုက်ပျိုးခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။

အေးအေးနွဲ့ (ပြန်/ဆက်)

အင်းစိန်မြို့နယ်၌ ပျိုးပင်ပေါင်း ၄၀၀၀၀ ပျိုးထောင်စိုက်ပျိုးထားရှိပြီး ဒေသခံပြည်သူများအား အခမဲ့ဖြန့်ဝေ

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၅ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အင်းစိန် မြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနက ၂၀၂၂ ခုနှစ် မိုးရာသီသစ်တောသစ်ပင် စိမ်းလန်း စိုပြည်ရေးအတွက် မင်္ဂလာဒုံ ပျိုးဥယျာဉ်၌ ပျိုးပင်ပေါင်း ၄၀၀၀၀ ကို ပျိုးထောင် စိုက်ပျိုးထားရှိပြီး ဒေသခံပြည်သူများထံ ဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပျိုးထောင်ထားရှိ အဆိုပါ ပျိုးဥယျာဉ်တွင် ပျိုးပင် ၁၀ မျိုးဖြစ်သော ကျွန်းပင် ၄၀၀၀၊ မဟော်ဂနီ ၆၀၀၀၊ မန်ဂျန်ရား ၁၅၀၀၀၊ ပျဉ်းကတိုး ၂၅၀၀၊ ခရေ ၂၅၀၀၊ စိန်ပန်း ၂၅၀၀၊ မဲဇလီ ၂၀၀၀၊ ကံ့ကော် ၁၀၀၀၊ ပျဉ်းမ ၃၅၀၀ နှင့် ပိတောက် ၁၀၀၀ စသည့် ပျိုးပင်ပေါင်း ၄၀၀၀၀ ကို ၂၀၂၁

ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလမှ စတင်ပျိုးထောင် ထားရှိပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇွန်လမှစတင်ကာ အင်းစိန်၊ မင်္ဂလာဒုံ၊ ရွှေပြည်သာ၊ လှိုင်သာယာ (အရှေ့/အနောက်) မြို့နယ် များရှိ တုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ စာသင်ကျောင်းများနှင့် ဒေသခံပြည်သူ များထံသို့ အခမဲ့ဖြန့်ဝေပေးလျက်ရှိ ကြောင်း မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးစည်သူလင်းထံမှ သိရ သည်။ ညွှန်ကြားရေး

သင့်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်ဖို့ ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာဖို့

Advertisement for 'ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၁၅ - ၆ - ၂၀၂၂)' featuring a table of market data and a list of services provided by 'နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း'.

Advertisement for 'မြေးမြူ' featuring a list of services and contact information.

# ဒေသတစ်ခု၊ မြို့နယ်တစ်ခု စီးပွားရေး ကောင်းမွန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ဦးစီးဦးဆောင်သူများသည် အရေးကြီး ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ ဟန်ချက်ညီ ပူးပေါင်းပါဝင် လုပ်ဆောင်နိုင်အောင် စည်းရုံးဆွဲဆောင်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း အမ်းမြို့ရှိ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများအား တွေ့ဆုံအမှာစကားပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၅  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူး ကြီး စိုးဝင်းသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် အမ်းမြို့ရှိ ရွှေအမ်းတောင်ခန်းမ၌ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ များ၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများအား တွေ့ဆုံအမှာစကား ပြောကြားသည်။

### တက်ရောက်

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဒေါ်အေးနုစိန်၊ ဦးရွှေကြိမ်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ အောင်ကျော်မင်း၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများ၊ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဌေးအောင်က အမ်းမြို့နယ်အတွင်း အုပ်ချုပ်ရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးစသည့် ဒေသဆိုင်ရာ အခြေအနေများကို ပါဝင်ပြောဆို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ် ရေး ဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း က သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းပြီး လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသည့် မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များ၊ ဌာနဆိုင်ရာမှ တာဝန်ရှိ သူများက တစ်ဦးချင်း မိတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)က အမှာ စကားပြောကြားရာတွင် အမ်းမြို့နယ်သည် ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဧပြီ ၃၀ ရက်တွင် ခရိုင်အဖြစ်သို့ တိုးမြှင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့သဖြင့် အုပ်ချုပ်ရေးပိုင်းဆိုင်ရာကိစ္စများတွင် ကျောက်ဖြူမှတစ်ဆင့် သွားရန်မလိုဘဲ ပြည်နယ်သို့ တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် လုပ်ငန်း များ မြန်ဆန်ပြီးမြောက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ခရိုင်၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်သည်ကြီးမားပြီး တရားရေးဆိုင်ရာကဲ့သို့ သော အဆုံးအဖြတ်ပေးနိုင်သည့် အခွင့်အာဏာများ ပေးအပ်ထားသဖြင့် ခရိုင်ဖွဲ့စည်း လည်ပတ်နိုင်ရေး လုပ်နိုင်သည်များ အမြန်ပြီးစီးအောင် လုပ်ဆောင် ရန်လိုကြောင်း၊ အမ်းမြို့နယ်သည် နိုင်ငံ၏ အလယ် ပိုင်းနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွက် ဝင်ထွက်ပေါက် နေရာ ဖြစ်ပြီး တောင်ကုတ်၊ ကျောက်ဖြူ၊ စစ်တွေ၊ မင်းဘူး

မြို့တို့သို့ သွားရောက်နိုင်သည့် ဆုံချက်နေရာ ဖြစ်၍ အရေးပါသောမြို့တစ်မြို့ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ အရေးပါသော မိမိတို့တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာ မြို့မှ တစ်ဆင့် မဖြစ်သင့် မဖြစ်ထိုက်သည့် တရားမဝင် ကိစ္စ ရပ်များ၊ မဖြစ်သင့် မဖြစ်ထိုက်သည့် အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ လုံးဝမဖြစ်စေရေး အမျိုးသားရေး အသိ စိတ်၊ နိုင်ငံရေးအသိစိတ်၊ လုံခြုံရေးအသိစိတ်တို့ဖြင့် ဒေသနေပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်း ကာကွယ်တားဆီး ကြရန်လိုကြောင်း။

### ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်

ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေသတစ်ခု၊ နိုင်ငံ တစ်ခု ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် နယ်မြေ တည်ငြိမ်အေးချမ်း မှုသည် မရှိမဖြစ်လိုအပ်ကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးပြီးနိုင်ငံများကို ကြည့်ပါက တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကိုတွေ့နိုင်ပြီး ဖွံ့ဖြိုး ဆဲနိုင်အံ့များစွာသည် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ အနည်းနှင့်အများရှိနေသည်ကို တွေ့မြင်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ၁၉၄၈ ခုနှစ်၊ လွတ်လပ် ရေးရပြီး ပါလီမန်ဒီမိုကရေစီ အစိုးရလက်ထက်မှ စတင်၍ အစိုးရအဆက်ဆက် ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန် နည်းအမျိုးမျိုးဖြင့် ကြိုးပမ်းလုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း၊ ခေတ်အဆက်ဆက်တွင် အောင်မြင်ခဲ့သည်များရှိခဲ့ သလို မအောင်မြင်မှုများလည်း တွေ့ခဲ့ရကြောင်း၊ အနီးစပ်ဆုံး ကြည့်ပါက ၂၀၁၁ -၂၀၁၅ ပါတီစုံ ဒီမို ကရေစီ ပထမအစိုးရသက်တမ်းကာလတွင် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ရှစ်ဖွဲ့ဖြင့် တစ်နိုင် လုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA)ကို လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ပြီး ဒုတိယပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီအစိုးရကာလတွင် နှစ်ဖွဲ့ဖြင့် ထပ်မံ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့သဖြင့် ၁၀ ဖွဲ့အထိ လက်မှတ် ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်တွင် နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်၏ ဖိတ်ခေါ်မှုအရ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်အား လိုလားဆန္ဒရှိကြသည့်၊

လက်ခံကြသည့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုအများစု ၏ဆန္ဒကို လက်ခံသဘောပေါက်ကြသည့် တိုင်းရင်း သားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ခြောက်ဖွဲ့မှာ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်၊ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ တို့နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပြီးဖြစ်၍ ထပ်မံလာရောက် ဆွေးနွေးမည့် အဖွဲ့များလည်း ရှိနေသေးကြောင်း။

ငြိမ်းချမ်းရေးတွင် အဓိကလိုအပ်ချက်သည် ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိပြီး လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ လုံးဝ ထပ်မံ မဖြစ်ပေါ်စေရေးပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထာ ဝရငြိမ်းချမ်းရေးကိုမျှော်မှန်း၍ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေး ရာတွင် တိုင်းရင်းသား၊ ပြည်သူတို့လိုလားချက် ဖြစ်သော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်နှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုစနစ်ကို မူဘောင်အဖြစ် ရပ်တည်ကာ ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး အတွက် ဆက်လက်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖက်ဒရယ်စနစ်သည် ပြည်ထောင်စုနှင့် ပြည်နယ်များ အာဏာကိုခွဲဝေ အုပ်ချုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ကျင့်သုံးသည့်နိုင်ငံအလိုက် ပုံစံအမျိုးမျိုး ကွဲပြားကျင့်သုံးကြကြောင်း၊ မိမိတို့ နိုင်ငံအနေဖြင့်လည်း ဒေသ၊ လူမျိုး၊ သမိုင်းကြောင်းကို အခြေခံ၍ လိုက်လျောညီထွေသည့် ပုံစံဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ လိုချင်သည့်အရာကို လက်နက်ကိုင်၍ တောင်းဆိုခြင်းထက် ငြိမ်းချမ်းရေး စားပွဲပိုင်း၌တောင်းဆိုခြင်း၊ ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ် အနေဖြင့် လွှတ်တော်အတွင်း၌ တောင်းဆိုခြင်းသည် ပြည်သူလိုလားသော တောင်းဆိုနည်းအမှန် ဖြစ်ကြောင်း၊ အများပြည်သူလိုလားသည့် ငြိမ်းချမ်း ရေးညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှု ပြုလုပ်နိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်ထား ဆဲဖြစ်ကြောင်း။

ထို့အပြင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်များမှ နောက်ဆုံးအချက်ဖြစ်သည့်

လွတ်လပ်၍တရားမျှတသော အထွေထွေရွေးကောက် ပွဲကျင်းပနိုင်ရန် နယ်မြေ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရန် လိုကြောင်း၊ တည်ငြိမ်မှုမရှိပါက တရားမျှတသော ရွေးကောက်ပွဲ ပြုလုပ်နိုင်မည် မဟုတ်သကဲ့သို့ ပြည်သူ့ ကိုယ်စားလှယ်အစစ်အမှန် ရွေးချယ်နိုင်မည် မဟုတ် ကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ အကျိုး ဆက်ကြောင့် ပေါ်ပေါက်ခဲ့သောယာယီတိုက်ပွဲရှောင် များကို ယခုလိုအေးချမ်းနေသည့်အချိန်တွင် မူလ နေရာသို့ ပြန်လည်နေထိုင်နိုင်ရေးနှင့် အလုပ်အကိုင် ပုံမှန် ပြန်လည်လုပ်ကိုင်နိုင်ရေး စီမံဆောင်ရွက်ပေး ရန်လိုကြောင်း။

### ပန်းတိုင်အထွက်ပြည့်မီရန်

စီးပွားရေးကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်၍ အမ်းမြို့သည် ကျန်းမာပိုဆောင်ရေးအရ အချက်အချာကျသော နေရာဖြစ်သဖြင့် ပထဝီအနေအထားအရ ကိုက်ညီ သော စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖန်တီးဖော်ဆောင်ပေး ရန်လိုကြောင်း၊ အမ်းမြို့နယ်တွင် လူဦးရေ ၁၂၀၀၀၀ ကျော် နေထိုင်ပြီး အသားတင်စိုက်ပျိုးမြေဧက ၆၀၀၀၀ ကျော်ရှိသဖြင့် စိုက်ပျိုးမြေဧက လုံလောက်မှု ရှိရာ စပါးအပါအဝင် အခြားသီးနှံများ ပန်းတိုင်အထွက် ရရှိအောင် လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြင့် ဒေသဖူလုံမှုအပြင် ပြည်ပသို့ ရောင်းချနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်၏ လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ တိုင်းပြည် သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရှိစွာဖူလုံရေး၊ တိုင်းပြည် သာယာဝပြောရေးအတွက် ပန်းတိုင်အထွက်ပြည့်မီ ရန်လိုအပ်နေသဖြင့် စိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နည်းပညာ၊ အဆင့်မြင့် မျိုးကောင်း မျိုးသန့်ရရှိစိုက်ပျိုး နိုင်ရေး အကြံဉာဏ်ပေးခြင်း၊ ပညာပေးခြင်းဖြင့် ပံ့ပိုး သွားရန်လိုကြောင်း၊ မွေးမြူရေးအနေဖြင့် တပ်တောင် နှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကမ်းရိုးတန်းနေရာများသည် ရေလုပ်ငန်းဖြစ်ထွန်းနိုင်ပြီး ကဏန်း၊ ပုစွန်မွေးမြူမှု ကို မိရိုးဖလာ သဘာဝမွေးမြူခြင်းအစား အဆင့်မြင့် နည်းပညာရယူ၍ သိပ္ပံနည်းကျလုပ်ဆောင်ခြင်းဖြင့် စီးပွားဖြစ်လုပ်ကိုင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဖြစ်ထွန်း အောင်မြင်သော ဒေသတို့မှ နည်းစနစ်များ လေ့လာ စေလိုကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်လည်း ကူညီပေး သွားရန်လိုကြောင်း။

ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးကဏ္ဍနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီလက်ထက်တွင် ကျန်းမာရေးနှင့်ပညာရေးကို အဓိကဦးစားပေးလုပ်ငန်း အဖြစ်ဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ကျန်းမာရေး ကောင်းမွန် မှသာ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး အစစ အဆင်ပြေမည် ဖြစ်၍ ကျန်းမာရေးနှင့် လျော်ညီအောင်နေထိုင် စားသောက်ရန်လိုကြောင်း၊ စာမျက်နှာ ၄ သို့ ❖

- ❖ အမ်းမြို့နယ်သည် နိုင်ငံ၏အလယ်ပိုင်းနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွက် ဝင်ထွက်ပေါက် နေရာဖြစ်ပြီး တောင်ကုတ်၊ ကျောက်ဖြူ၊ စစ်တွေ၊ မင်းဘူးမြို့တို့သို့ သွားရောက် နိုင်သည့် ဆုံချက်နေရာဖြစ်၍ အရေးပါသော မြို့တစ်မြို့ဖြစ်
- ❖ ထိုကဲ့သို့ အရေးပါသော မိမိတို့တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာ မြို့မှတစ်ဆင့် မဖြစ်သင့် မဖြစ်ထိုက်သည့် တရားမဝင်ကိစ္စရပ်များ၊ မဖြစ်သင့် မဖြစ်ထိုက်သည့် အုပ်ချုပ်မှု ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ လုံးဝမဖြစ်စေရေး အမျိုးသားရေးအသိစိတ်၊ နိုင်ငံရေးအသိစိတ်၊ လုံခြုံရေး အသိစိတ်တို့ဖြင့် ဒေသနေပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်းကာကွယ်တားဆီးကြရန်လို

ရေဖုံးမှ ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် တပ်မတော်သားများဖြစ်၍ သွားလာနေထိုင်မှုမှအစ လုပ်ငန်းတာဝန်ထမ်းဆောင်မှုများတွင် လုံခြုံရေးအသိ၊ လုံခြုံရေးသတိဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်လိုကြောင်း၊ လုပ်ငန်းတာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် တစ်ဦးကောင်း တစ်ယောက်ကောင်းလုပ်၍မရဘဲ အဖွဲ့အစည်းစိတ်ဓာတ်ဖြင့် အောင်မြင်အောင် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အဖွဲ့အစည်းလိုက် မိသားစုပုံစံ ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်ရသဖြင့် အချင်းချင်း နားလည်မှုနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်နေရန် လိုကြောင်း၊ စည်းလုံးညီညွတ်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်နှင့် တပ်မတော်မှ ဖြည့်ဆည်းပေးသော ထောက်ပံ့ပေးမှုများကို အချိန်မီ မှန်မှန်ကန်ကန်ရရှိအောင် တာဝန်ရှိသူများက စီမံဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုကြောင်း၊



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်း မင်းပြားတပ်နယ်မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများ ပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြစဉ်။

တာဝန်ပေးအပ်ရာတွင်လည်း လူမှန်နေရာမှန်ဖြင့် မျှတစွာတာဝန်ပေးရန်လိုကြောင်း၊ တပ်မှူးများသည် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ၏ ဘဝလုံခြုံရေးကို

တပ်မတော်၏ ညွှန်ကြားချက် စည်းမျဉ်းမတင်းဘဲ ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်စွမ်းကမ်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထောက်ပံ့ပေးသည့် ရန် တာဝန်ရှိ၍ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် ပေးအပ်သောတာဝန်ကို နောက်ဆံ့မှာ စစ်ဦးစီး၊ စစ်ရေး၊ စစ်ထောက်ဆိုင်ရာ

လုပ်ငန်းတာဝန်များကို မလစ်ဟင်းအောင် ကြပ်မတ်နေရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သင်ကြားပေးသည့် စစ်ပညာများကို မေ့ထား၍ မရဘဲ လက်တွေ့အသုံးချနိုင်ရန်လိုကြောင်း၊ ထိုသို့အသုံးချနိုင်ရန်မှာ အမြဲတမ်းလေ့ကျင့်မှုဖြင့်သာ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်၍ စဉ်ဆက်မပြတ်လေ့ကျင့်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေး တာဝန်အတွက် အသင့်ဖြစ်နေစေရေး ပြင်ဆင်ထားရန်လိုကြောင်း။

ပညာရေးကဏ္ဍ ပညာရေးကဏ္ဍနှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော် အကြီးအကဲအနေဖြင့် ရှေးယခင်ကပင် အားပေးချီးမြှောက်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ပညာရေးထောက်ပံ့မှုများ သတ်မှတ် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ ထူးချွန်သူများကိုလည်း ချီးမြှင့်မြှောက်စားသကဲ့သို့ အဆင့်မြင့်ပညာရေးတွင် ထူးချွန်သူများကို မဟာတန်း၊ ပါရဂူတန်းများအထိ သင်ကြားနိုင်ရန် စီမံဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ တပ်မတော်သားများနှင့် မိသားစုဝင်များအနေဖြင့် ရရှိသည့် အခွင့်အရေးကို အမိအရဆုပံ့ပိုးကော အကျိုးရှိအောင် ဆောင်ရွက်သွား

ရန်လိုကြောင်းနှင့် တပ်တွင်းနေမိသားစုသားသမီးများအနေဖြင့်လည်း အနည်းဆုံး KG+9 အောင်မြင်စေရန် သက်ဆိုင်ရာ မိဘများသာမက တပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဦးစီးဦးဆောင် ပြုနေသည့် တာဝန်ရှိသူများကပါ ကူညီပံ့ပိုးပေးကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် ပတ်သက်၍ တပ်မတော်သားတို့၏ လုပ်ငန်းသဘောသဘာဝအရ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်နေရန် အရေးကြီးကြောင်း၊ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုသာ မိသားစုအရေး၊ နိုင်ငံအရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်ဌာနချုပ်များတွင် လိုအပ်သော ဆေးမှူး၊ သူနာပြု၊ သားဖွားဆရာမများဖြင့် လုံလောက်စွာဖွဲ့စည်း၍ ဆေးဝါးကိရိယာများ ဖြည့်ဆည်းပေးထားပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ မိုးတွင်းကာလ မိုးရာသီအလိုက် ဖြစ်ပွားတတ်သော ရောဂါများ ကျန်းမာရေးအသိရှိစွာဖြင့် ကြိုတင်ကာကွယ်သွားရန် လိုကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးအတွက် တစ်ဦးချင်းနှင့် မိသားစုအလိုက် ကိုယ်တိုင် ထိန်းသိမ်းဂရုစိုက်၍ နေထိုင်စားသောက် သွားကြရန်လိုကြောင်း မှာကြားပြီး တက်ရောက်လာကြသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ၏ တစ်ဦးချင်း တင်ပြချက်များအပေါ် တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးသည့်။

စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများ ပေးအပ် ထိုနေ့က နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)က ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)သည် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများ ပေးအပ်ရာ တာဝန်ရှိသူတို့က လက်ခံရယူကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲများအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် တက်ရောက်လာကြသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည် မိသားစုများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

- ☆ တာဝန်ပေးအပ်ရာတွင်လည်း လူမှန်နေရာမှန်ဖြင့် မျှတစွာတာဝန်ပေးရန်လို
- ☆ တပ်မှူးများသည် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုများ၏ ဘဝလုံခြုံရေးကို တပ်မတော်၏ ညွှန်ကြားချက် စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးရန် တာဝန်ရှိ၍ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းဖြင့် ပေးအပ်သောတာဝန်ကို နောက်ဆံ့မတင်းဘဲ ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်မည်
- ☆ ထောက်ပံ့ပေးသည့် ရသင့်ရထိုက်သည်များ အချိန်မှန် ရရှိရန်မှာ စစ်ဦးစီး၊ စစ်ရေး၊ စစ်ထောက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတာဝန်များကို မလစ်ဟင်းအောင် ကြပ်မတ်နေရမည်
- ☆ သင်ကြားပေးသည့် စစ်ပညာများကို မေ့ထား၍မရဘဲ လက်တွေ့အသုံးချနိုင်ရန်လို
- ☆ ထိုသို့အသုံးချနိုင်ရန်မှာ အမြဲတမ်းလေ့ကျင့်မှုဖြင့်သာ ရရှိနိုင်မည်ဖြစ်၍ စဉ်ဆက်မပြတ် လေ့ကျင့်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်အတွက် အသင့်ဖြစ်နေစေရေး ပြင်ဆင်ထားရန်လို

စာမျက်နှာ ၃ မှ အသက် ၅ နှစ်နှင့် ၁၂ နှစ်အကြား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံမှုတွင် အမ်းမြို့နယ်အနေဖြင့် ၆၄ ဒေသ ၅ ရာခိုင်နှုန်းသာပြီးစီးထား၍ ရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးအောင် ဆက်လက်ကြိုးပမ်း လုပ်ဆောင်ရန် လိုကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါသည် စီးပွားရေးကို ထိခိုက်မှုအပြင် အသက်အန္တရာယ်ပါ ထိခိုက်နိုင်သဖြင့် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် တစ်မျိုးသားလုံး အကြားအလုပ် မရှိ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးစီးရန် ဆောင်ရွက်နေခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ အားလုံးပူးပေါင်းပါဝင်ရန်ပြောလိုကြောင်း။

ရာနှုန်းပြည့်နီးပါး တာဝန်ထမ်းဆောင်နေ ပညာရေးကဏ္ဍတွင် အမ်းမြို့နယ်၌ ဆရာ ဆရာမ ရာနှုန်းပြည့်နီးပါး လုပ်ငန်းတာဝန် ထမ်းဆောင်နေသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ဆရာ ဆရာမများ၏ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအပေါ် ပညာသင်ကြားရန် စည်းရုံးနိုင်မှုကြောင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပုံမှန်ကျောင်းတက်သင်ယူနေမှု အပေါ် အားရကျေနပ်စရာတွေ့ရကြောင်း၊ တက္ကသိုလ် ဝင်တန်း အောင်ချက်မြင့်မားရေး ယခုထက် ပိုမို ကြိုးစားသွားရန် လိုကြောင်း၊ ကျောင်းနေအရွယ်

ကလေးတိုင်း အနည်းဆုံး KG+ 9 ပြီးမြောက်စေရန် ရည်မှန်းဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း။ စက်သုံးဆီ၊ စားသုံးဆီနှင့် ပတ်သက်၍ စက်သုံး ဆီဈေးနှုန်းမှာဖြစ်ပေါ်နေသော ကမ္ဘာ့အရေးအရာများ ကြောင့် ဈေးနှုန်းတည်ငြိမ်မှုမရှိသည်ကို ကမ္ဘာနှင့် တစ်ဝန်း ခံစားနေရကြောင်း၊ အလားတူ စားသုံးဆီမှာလည်း ဈေးမြင့်တက်မှုဖြစ်ပေါ်နေသဖြင့် မလိုအပ်ဘဲ မကုန်သင့်သည်များကို စိစစ်ချွေတာသုံးစွဲကြရန်လိုကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့်လည်း စားသုံးဆီဖူလုံ

- ☆ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီလက်ထက်တွင် ကျန်းမာရေးနှင့် ပညာရေးကို အဓိက ဦးစားပေးလုပ်ငန်း အဖြစ် ဆောင်ရွက်နေ
- ☆ အမ်းမြို့နယ်၌ ဆရာ ဆရာမ ရာနှုန်းပြည့်နီးပါး လုပ်ငန်းတာဝန် ထမ်းဆောင်နေသည်ကို တွေ့ရ
- ☆ ဆရာ ဆရာမများ၏ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအပေါ် ပညာသင်ကြားရန် စည်းရုံးနိုင်မှုကြောင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ ပုံမှန်ကျောင်းတက်သင်ယူနေမှုအပေါ် အားရကျေနပ်စရာတွေ့ရ
- ☆ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်ချက်မြင့်မားရေး ယခုထက်ပိုမိုကြိုးစားသွားရန်လို
- ☆ ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးတိုင်း အနည်းဆုံး KG+ 9 ပြီးမြောက်စေရန် ရည်မှန်းဆောင်ရွက်ကြရမည်

ရေးအတွက် နိုင်ငံအလယ်ပိုင်းတွင် နေကြာအပါအဝင် ဖြစ်ထွန်းမည့် ဒေသအလိုက် ဆီထွက်သီးနှံများ သီးထပ်အဖြစ် စိုက်ပျိုးရေး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး တွင် ဆီအုန်းမှတစ်ဆင့် စားအုန်းဆီတို့ကို တိုးမြှင့် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်နေကြောင်း၊ ဒေသတစ်ခု၊ မြို့နယ်တစ်ခု စီးပွားရေး ကောင်းမွန်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ဦးစီးဦးဆောင်သူများ သည် အရေးကြီးကြောင်း၊ လုပ်ငန်းအကောင်အထည် ဖော်မှုများကို ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများနှင့်

ဒေသခံပြည်သူများ ဟန်ချက်ညီ ပူးပေါင်းပါဝင် လုပ်ဆောင်နိုင်အောင် စည်းရုံးဆွဲဆောင်နိုင်ရန် လိုကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်နိုင်မှသာ ဦးစီး ဦးဆောင်သူများသည် ဒေသ၏ ယုံကြည်ကိုးစားမှုကို ရရှိလာမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ထမ်းများ အနေဖြင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတို့၏ လိုအပ်ချက် အခက်အခဲများကို မှန်ကန်မြန်ဆန်စွာဖြင့် ဝန်ဆောင် မှုပေးကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း ပြောကြားခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

★ ကျောပိုးမှ

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ ဒုတိယနေ့တွင် ပြည်ထောင်စု သဘောတူစာချုပ်အစိတ်အပိုင်း (၁/၂/၃)ပါ သဘော တူညီချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ အစိတ်အပိုင်း(၃)မှ ဆက်လက်ဆွေးနွေးရန် ကျန်ရှိ သည့်ဇယား-၂ ပါ ဆွေးနွေးရန်အချက်များနှင့် ပတ်သက်၍ လည်းကောင်း၊ အမျိုးသားစည်းလုံး ညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုညှိနှိုင်း ရေးကော်မတီမှ လေ့လာဆန်းစစ်ဖော်ထုတ်စိစစ်ရေး အဖွဲ့၏ တွေ့ရှိချက်များကိုလည်းကောင်း ညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးဝင်းဗိုလ်ရှိန်က ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စများကို နှစ်ဖက်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြပြီး သုံးရက်တာ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းချက်များအရ သဘော တူညီချက်များကို အတည်ပြုလက်မှတ်ရေးထိုးကြ သည်။

ယင်းနောက် ရခိုင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေးပါတီ (ALP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ စောမြရာဇာလင်းနှင့် နိုင်ငံတော် ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်



နိုင်ငံတော်၏ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေးအဖွဲ့နှင့် ရခိုင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေးပါတီ (ALP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ ဒုတိယနေ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်တို့က နိဂုံးချုပ်အမှာစကား ပြောကြားကြပြီး ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ဝေသည့် (၇၅)နှစ်မြောက် စိန်ရတုပြည်ထောင်စု

နေ့ ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားစာအုပ်၊ မှတ်တမ်းစာအုပ် များ၊ ခေတ်နှင့်အညီ ပြန်လည်ပြုစုထားသည့် မြန်မာ့စွယ်စုံကျမ်း(အတွဲ-၁)၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ

ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည့် ဗလာစာအုပ်များနှင့် လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဖိတ်ခေါ်ကမ်းလှမ်းမှုအရ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရန် ပအိုဝ်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ် (PNLO) မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁)ခွန်ထွန်းတင် ဦးဆောင်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၅

တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်နှင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ

ချုပ်ငြိမ်းရေးတို့အတွက်ရည်ရွယ်၍ ဧပြီ ၂၂ ရက်တွင် နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး

မင်းအောင်လှိုင်က တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန်ဖိတ်ခေါ်ခဲ့ရာ ပအိုဝ်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေး အဖွဲ့ချုပ် (PNLO)မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) ခွန်ထွန်းတင် ဦးဆောင်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိကြသည်။



အဆိုပါ ပအိုဝ်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ် (PNLO) မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၁) ဦးဆောင်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ သည် မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် နေပြည်တော်ရှိ Horizon Lake View Resort သို့ ရောက်ရှိကြရာ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုညှိနှိုင်းရေးကော်မတီအဖွဲ့ဝင်နှင့် တာဝန်ရှိသူ များ၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ အနုပညာဦးစီးဌာနမှ တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ကို လိုလားသည့် ဒေသခံပြည်သူများက ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးကိုရရှိရေး သည် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ ဆန္ဒအစစ်အမှန်ဖြစ်သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိ ရေးသည် နိုင်ငံသားအားလုံး၏ ဆန္ဒအမှန်ဖြစ်သည်။ ပြည်ထောင်စုကြီး ငြိမ်းချမ်းဖို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြပါစို့။ တိုင်းရင်းသားတွေစည်းလုံးမှ ငြိမ်းချမ်းတည်ငြိမ်အေးချမ်းရ စသည့်စာသားပါ ဆိုင်းဘုတ်များနှင့် နိုင်ငံတော်အလံငယ်များကို ကိုင်ဆောင်၍ ကြိုဆိုခဲ့ကြကြောင်း သိရ သည်။ သတင်းစဉ်

### လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းငါးကျောင်းအား အလှူတော်ငွေများ လှူဒါန်း

ပုသိမ် ဇွန် ၁၅

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မေလဆန်းက မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းပြီး လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုများကြောင့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ငါးကျောင်း ပြိုကျပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့သည့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းငါးကျောင်း ကို ပြန်လည်ပြုပြင်နိုင်ရန်အတွက် သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန သာသနာရေးဦးစီးဌာန(ကိုယ်စား) ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး သာသနာရေးမှူး ဦးမြိုးဇော်ဇော်က ဇွန် ၁၄ ရက်တွင် မအူပင်မြို့နယ် ညောင်ပိုင်းကျေးရွာ မေဒီပကျောင်းတိုက်သို့ လှူဒါန်းငွေကျပ်သုံးသိန်း၊ ပန်းတနော်မြို့နယ်အတွင်းရှိ နတ်ဆယ်ကျေးရွာ သရက်တော ကျောင်းတိုက်သို့ ငွေကျပ် ၁၅ သိန်း၊ ယင်းယိုကျေးရွာ ယင်းယိုဘုန်း တော်ကြီးကျောင်းတိုက်သို့ ငွေကျပ် တစ်သိန်း၊ ရွှေလှေကျေးရွာ ရွှေလှေ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းတိုက်သို့ ငွေကျပ်တစ်သိန်း လှူဒါန်းခဲ့ပြီး မြန်အောင်မြို့နယ် သာသနာရေးမှူးရုံးမှ ဒုတိယဦးစီးမှူး ဦးဇော်လင်းနိုင် က ကျောက်စရစ်ကုန်းကျေးရွာ သုဓမ္မဝတီဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းသို့ ငွေကျပ် သိန်း ၂၀ ကို သွားရောက်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

### အမ်းမြို့နယ် စာတိုက်ရုံး၊ မိုးလေဝသနှင့် လေပေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန အမ်းမြို့နယ်ရုံး ကြည့်ရှုစစ်ဆေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၅

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ကျော်ထွန်းသည် ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ရခိုင်ပြည်နယ် အမ်းမြို့ရှိ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေး လုပ်ငန်း၏ အော်တို အိတ်ချိန်းရုံး၊ မြန်မာ့စာတိုက်လုပ်ငန်း၏ အမ်း မြို့နယ်စာတိုက်ရုံး၊ မိုးလေဝသနှင့် လေပေဒညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ အမ်းမြို့နယ်ရုံးသို့ ရောက်ရှိကာ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။



တွေ့ဆုံစဉ် ဒုတိယဝန်ကြီးက ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် နိုင်ငံ့ ဝန်ထမ်း သစ္စာအဓိဋ္ဌာန်တွင် ပါရှိသည့်အတိုင်း ပါတီနိုင်ငံရေး ကင်းရှင်းကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ကိုယ်စီတာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်နိုင်ရေး အတွက် ကျန်းမာရေးကို အထူးဂရုပြု

ကြရန်လိုအပ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံ့ ဝန်ထမ်းများသည် အရေးပါသည့် စွမ်းအားစုတစ်ရပ် ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည့်အင်အားသည် ပြည်တွင်း မှာသာရှိသည့်အတွက် ဝန်ထမ်း များအနေဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ် စွာဖြင့် လုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်သွားကြရ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လုပ်ငန်းဆောင် ရွက်နေမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အဆင် မပြေမှုများရှိပါက အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ အဆင့်ဆင့် သတင်းပို့ တင်ပြရန် ပြောကြားခဲ့ပြီး လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေမှုကို ကြည့်ရှု စစ်ဆေးကာ လိုအပ်သည်များ မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး တိုက်ကွမ်ဒိုပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေး

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၅  
၂၀၂၂ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး တိုက်ကွမ်ဒိုပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ(B)၌ ကျင်းပ သည်။



**တက်ရောက်**  
ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် များဖြစ်ကြသည့် မန်းငြိမ်းမောင်၊ Jeng Phang နော်တောင်၊ ဦးမောင်ဟာ၊ ဦးစိုင်းလုံးဆိုင်၊ စောဒန်နီယယ်နှင့် ဒေါက်တာ ဗညားအောင်မိုး၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြသည့် ဦးချစ်နိုင်၊ ဦးကိုကို၊ ဒေါက်တာ ချာလီသန်း၊ ဒေါက်တာ သက်ခိုင်ဝင်း၊ ဦးမင်းသိန်း၊ ဒေါက်တာဌေးအောင်နှင့် ဦးစော ထွန်းအောင်မြင့်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိုက်ကွမ်ဒိုအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင် အသင်းများမှ အုပ်ချုပ်သူ/ နည်းပြများ၊ အားကစားသမားများ နှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။  
အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စု

ဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းက ကိုယ်ခံ ပညာ အားကစားနည်းတစ်ရပ် ဖြစ်သည့် တိုက်ကွမ်ဒို အားကစား နည်းသည် ကိုယ်ခန္ဓာကြံ့ခိုင် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေသည့်အပြင် စည်းကမ်းလိုက်နာမှု၊ အမိန့်နာခံ တတ်မှုနှင့် ကိုယ်ကျင့်တရား ကောင်းမွန်မှု စသည့်လူ့ကျင့်ဝတ် သိက္ခာများ တိုးတက်မှုကို များစွာ အထောက်အကူပြု ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ တိုက်ကွမ်ဒို အဖွဲ့ချုပ်၏ စည်းရုံးဆောင်ရွက်မှု များကြောင့် နှစ်အနည်းငယ် အတွင်း ထူးချွန်ထက်မြက်သည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင် တိုက်ကွမ်ဒို

အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက် လာပြီး နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ သည်ကို တွေ့ရှိရကြောင်း၊ မြန်မာ့ လက်ရွေးစင် တိုက်ကွမ်ဒို အားကစားသမားများသည် အရှေ့ တောင်အာရှ အားကစားပြိုင်ပွဲ များသာမက နိုင်ငံတကာ အားကစားပြိုင်ပွဲများတွင်လည်း ထိုးဖောက်အောင်မြင်ခဲ့ပြီး 31<sup>st</sup> SEA Games ပြိုင်ပွဲတွင် ငွေတံဆိပ်တစ်ခုနှင့် ကြေးတံဆိပ် သုံးခုရရှိခဲ့ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်မှ မြန်မာ့အားကစားကို အစွမ်းကုန် အားပေး ချီးမြှောက်နေသည့် အချိန်ကာလ ဖြစ်သည့်အတွက်

အားကစားသမားများအနေဖြင့် မိမိတို့၏အစွမ်းအစ၊ အရည် အသွေးများကို အစွမ်းကုန် ဖော်ထုတ်ပြသပြီး မိမိတို့ကိုယ်စား ပြုသည့် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသ ကြီး အနိုင်ရရှိစေရေး အားကစား စိတ်ဓာတ်အပြည့်ဖြင့် အသန်ရှင်း ဆုံး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သွားကြရန်နှင့် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ပြိုင်ပွဲများမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတော်က အားထားရသည့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် လက်ရွေးစင် အားကစားသမား ကောင်းများ ဖြစ်လာအောင် ကြိုးစားသွားကြရန် တိုက်တွန်းပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အဖွဲ့ဝင် များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး များနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် အသင်း အုပ်ချုပ်သူ/ နည်းပြ များနှင့် အားကစားသမားများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက် ကြပြီး ပထမနေ့ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်များ အဖြစ် တိုက်ကွမ်ဒို အသင်းလိုက် (အမျိုးသား/အမျိုးသမီး) ကကွက် ပြိုင်ပွဲနှင့် အတိုက်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် များကို ကြည့်ရှုအားပေးကြ သည်။  
၂၀၂၂ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး တိုက်ကွမ်ဒို

(အမျိုးသား/အမျိုးသမီး)ပြိုင်ပွဲသို့ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများမှ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ၁၄ သင်း၊ အမျိုးသားအသင်း ၁၃ သင်းနှင့် အမျိုးသမီးအသင်း ၁၄ သင်း ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်သွားမည် ဖြစ်ကာ ပြိုင်ပွဲကို ဇွန် ၁၅ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိ အားကစားရုံ(B)၌ ကျင်းပ သွားမည်ဖြစ်ပြီး တိုက်ကွမ်ဒို အားကစားနည်းကို စိတ်ပါဝင်စားသည့် မည်သူမဆို အခမဲ့ လာရောက်ကြည့်ရှုအားပေး နိုင်ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

## နေပြည်တော်ကောင်စီဒေသ လယ်ယာကဏ္ဍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမြှင့်တင်ရေး ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသိပညာမျှဝေဆွေးနွေး



**နေပြည်တော် ဇွန် ၁၅**  
စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန၊ ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် နေပြည်တော် ကောင်စီ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မတီတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်း စဉ်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသိပညာမျှဝေဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း တွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။  
အစည်းအဝေးသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ထွဋ်ဦး၊ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမောင်မောင်နိုင်၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံ မှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသန်းအောင်ကျော်၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး ချုပ်များ၊ ပါမောက္ခချုပ်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ

တက်ရောက်ကြသည်။  
ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ထွဋ်ဦးက ဧရိယာ စတုရန်းမိုင်ပေါင်း ၂၇၂၄ ကျော်နှင့် ဆည်၊ တာ၊ တံနှင့်ကန်ပေါင်း(၃၂)ခု ရှိကာ ရာသီဥတုမျှတ၍ မြေဆီလွှာကောင်းမွန်သည့် နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ၌ စိုက်ပျိုးမြေဧရိယာက သုံးသိန်းနှစ်သောင်းကျော် တွင် သီးနှံများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်လျက်ရှိသကဲ့သို့ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ အတွက်ပါ အခြေခံကောင်းများရှိနေကြောင်း၊ အလားတူ စိုက်ပျိုးမွေးမြူ ရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ချောထုတ်စက်မှုလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးလာရေး အတွက်လည်း အခွင့်အလမ်းများစွာရှိနေကြောင်း၊ နေပြည်တော် ကောင်စီ သက်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍတို့ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုဖြင့် ရည်မှန်းချက်များအောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ကြရန် တိုက်တွန်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမောင်မောင်နိုင် က ပြည်တွင်းပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမိုဝင်ရောက်လာစေရေးနှင့် ဆက်စပ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့် သက်ဆိုင်ရာဌာန အဖွဲ့အစည်း များ၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ဥပဒေနှင့် နည်းဥပဒေများ ရှင်းလင်းလွယ်ကူမှု၊ ကျွမ်းကျင်မှု၊ အတွေ့အကြုံရှိမှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ ပွင့်လင်းမြင်သာ မှုတို့ဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ Ease of Doing Business အဆင့် တိုးတက် လာရေးကို ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ နေပြည်တော်အတွင်း လယ်ယာကဏ္ဍဆိုင်ရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအခွင့်အလမ်းများ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။  
ထို့နောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ အီလက်ထရောနစ်တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခြင်း ဝန်ဆောင်မှု (DICA Online Solution-DOSo) စနစ်၏ သရုပ်ဖော်ဗီဒီယိုကိုပြသပြီး နေပြည်တော်အတွင်း လယ်ယာကဏ္ဍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအခြေအနေနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့်ရေး ရှေ့ဆက် ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ယဉ်ယဉ်နွယ် ကလည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ (၂၀၁၆) နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ဝတ်ရည်ဖြိုးကလည်းကောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည်။  
မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေအရ ဖွံ့ဖြိုးမှုအသင့်အတင့်ရှိသော နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း ကုန်ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်မည်ဆိုပါက ဝင်ငွေခွန် ကင်းလွတ်ခွင့်၊ သက်သာခွင့်အနေဖြင့် ငါးနှစ်ခံစားခွင့်ရှိသည့် အားသာ ချက်များရှိကြောင်း၊ တရုတ်-မြန်မာစီးပွားရေးစင်္ကြံ(CMEC) နှင့် မဲခေါင် ဒေသခွဲ (GMS) စီးပွားရေးစင်္ကြံများပေါ်တွင် တည်ရှိခြင်း၊ ရေနှင့် လျှပ်စစ်မီးကောင်းမွန်ခြင်း၊ ကျေးလက်လုပ်သား အလွယ်တကူရရှိ နိုင်ခြင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနနှင့် ပညာပေးဝန်ဆောင်မှုများ ချိတ်ဆက်နိုင်ခြင်း၊ ကုန်ကြမ်းထွက်ရှိရာဒေသများနှင့် အလွယ်တကူ ချိတ်ဆက်နိုင်ခြင်းအပြင် အစိုးရရုံးစိုက်ရာမြို့ဖြစ်သည့်အတွက် လိုအပ် သော ဆုံးဖြတ်ချက်နှင့် လုပ်ငန်းခွင့်ပြုချက်များရယူရာတွင် လွယ်ကူ ချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်သဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ ရွေးချယ်သင့် သည့် စီးပွားရေးအချက်အချာဒေသတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

ဆက်လက်၍ နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာမောင်မောင်နိုင် က ပြည်တွင်းပြည်ပရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပိုမိုဝင်ရောက်လာစေရေးနှင့် ဆက်စပ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့် သက်ဆိုင်ရာဌာန အဖွဲ့အစည်း များ၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း၊ ဥပဒေနှင့် နည်းဥပဒေများ ရှင်းလင်းလွယ်ကူမှု၊ ကျွမ်းကျင်မှု၊ အတွေ့အကြုံရှိမှု၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ ပွင့်လင်းမြင်သာ မှုတို့ဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ Ease of Doing Business အဆင့် တိုးတက် လာရေးကို ရည်ရွယ်ဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ နေပြည်တော်အတွင်း လယ်ယာကဏ္ဍဆိုင်ရာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအခွင့်အလမ်းများ၊ သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။  
ထို့နောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ အီလက်ထရောနစ်တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးခြင်း ဝန်ဆောင်မှု (DICA Online Solution-DOSo) စနစ်၏ သရုပ်ဖော်ဗီဒီယိုကိုပြသပြီး နေပြည်တော်အတွင်း လယ်ယာကဏ္ဍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအခြေအနေနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးမြှင့်ရေး ရှေ့ဆက် ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ယဉ်ယဉ်နွယ် ကလည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေ (၂၀၁၆) နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ဝတ်ရည်ဖြိုးကလည်းကောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေး ခဲ့ကြသည်။  
မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဥပဒေအရ ဖွံ့ဖြိုးမှုအသင့်အတင့်ရှိသော နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း ကုန်ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော်မည်ဆိုပါက ဝင်ငွေခွန် ကင်းလွတ်ခွင့်၊ သက်သာခွင့်အနေဖြင့် ငါးနှစ်ခံစားခွင့်ရှိသည့် အားသာ ချက်များရှိကြောင်း၊ တရုတ်-မြန်မာစီးပွားရေးစင်္ကြံ(CMEC) နှင့် မဲခေါင် ဒေသခွဲ (GMS) စီးပွားရေးစင်္ကြံများပေါ်တွင် တည်ရှိခြင်း၊ ရေနှင့် လျှပ်စစ်မီးကောင်းမွန်ခြင်း၊ ကျေးလက်လုပ်သား အလွယ်တကူရရှိ နိုင်ခြင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးသုတေသနနှင့် ပညာပေးဝန်ဆောင်မှုများ ချိတ်ဆက်နိုင်ခြင်း၊ ကုန်ကြမ်းထွက်ရှိရာဒေသများနှင့် အလွယ်တကူ ချိတ်ဆက်နိုင်ခြင်းအပြင် အစိုးရရုံးစိုက်ရာမြို့ဖြစ်သည့်အတွက် လိုအပ် သော ဆုံးဖြတ်ချက်နှင့် လုပ်ငန်းခွင့်ပြုချက်များရယူရာတွင် လွယ်ကူ ချောမွေ့စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်သဖြင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ ရွေးချယ်သင့် သည့် စီးပွားရေးအချက်အချာဒေသတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

# ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဗိနေးကူးမား ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၅  
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်းသည် ယနေ့မုန့်လွှဲပိုင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဗိနေးကူးမား ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။



တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-အိန္ဒိယ နှစ်နိုင်ငံ ကျန်းမာရေး ကဏ္ဍပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေသည့် ကိစ္စ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ ၏ ကူညီထောက်ပံ့မှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် State-of-the-Art ဆေးရုံတည်ဆောက်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်း များ ပြန်လည်စတင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ တင်သွင်း ရာတွင် လျင်မြန်ချောမွေ့စေရေးကိစ္စ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးနှင့် ဆေးသုတေသနလုပ်ငန်းများတွင် နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများ၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ကျောက်ကပ်အစားထိုး၊ အသည်း အစားထိုးခွဲစိတ်ခြင်းများကဲ့သို့သော အဆင့်မြင့် ဆေးပညာရပ်ဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှု သင်တန်းများ ကို မြန်မာနိုင်ငံမှ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ စေလွှတ်

# ပန်းတောင်းမြို့နယ်၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုအခြေခံသင်တန်း ဖွင့်လှစ်

ပန်းတောင်း ဇွန် ၁၅  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပန်းတောင်းမြို့နယ်၌ လူမှု ဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထား ရေးဝန်ကြီးဌာန ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှု ဦးစီးဌာန ပြည်ခရိုင်ဦးစီးမှူးရုံး၏စီမံမှုဖြင့် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုအခြေခံသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၂) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီက မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ကျင်းပသည်။  
အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင်(၁) ဗိုလ်မှူးကျော်ညီက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားပြီး ပြည်ခရိုင်ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံ ခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူးလက်ထောက်ညွှန်ကြား ရေးမှူး ဒေါ်တင်တင်ချိုက သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း နှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။  
အဆိုပါသင်တန်းကို နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီ မိနစ် ၂၀ အထိ သင်တန်းနည်းပြဆရာ ခုနစ်ဦး ဖြင့် ဇွန် ၁၅ ရက်မှ ၁၇ ရက်အထိ သုံးရက်ကြာ သင်ကြား ပေးမည်ဖြစ်သည်။  
အောင်မြင်(ပန်းတောင်း)

## ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ယူရီးယားမြေဩဇာ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၅  
“ယူရီးယားမြေဩဇာ ဝယ်ယူဖြန့်ဖြူးရောင်းချရေးဦးဆောင် ကော်မတီ”သည် မြန်မာနိုင်ငံ မြေဩဇာ၊ မျိုးစေ့နှင့် စိုက်ပျိုးရေးဆေး လုပ်ငန်းရှင်များ၊ အသင်းဝင်ကုမ္ပဏီများ စုစည်းဖွဲ့စည်းထားသော Consortium အဖွဲ့နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆန်စပါးအသင်းချုပ်တို့နှင့်ပူးပေါင်း ၍ တောင်သူလယ်သမားများ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းခွင်တွင် အသုံးပြု ရန် လိုအပ်လျက်ရှိသော အရည်အသွေးနှင့် စံချိန်စံညွှန်း ပြည့်မီသည့် ယူရီးယားမြေဩဇာများ ပြင်ပပေါက်ဈေးထက် ဈေးနှုန်းသက်သာစွာ ဖြင့် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။  
ဗဟိုဘဏ်မှ ရည်ညွှန်းငွေလဲနှုန်းဖြင့် တိုက်ရိုက်ရောင်းချပေးသည့်

နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် ပထမအကြိမ်တင်သွင်းသည့် ယူရီးယားမြေဩဇာ ၇၅၀၀၀ တန်ခန့်ကို သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချ ပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ဇွန် ၁၁ ရက်မှစတင်၍ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ၁၁ ခုရှိ မြို့နယ် ၁၃၆ မြို့နယ်မှ အရောင်းဆိုင် ၂၉၁ ဆိုင်တွင် ကြိုက်ရောင်း/ ကြိုက်ဝယ်စနစ်ဖြင့် လက်ငင်းငွေချေဖြန့်ဖြူးရောင်းချ ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
တောင်သူများအနေဖြင့် ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြန့်ဖြူးရောင်းချ ပေးမည့် ယူရီးယားမြေဩဇာများကို သက်ဆိုင်ရာကျေးရွာအုပ်စု လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲမှုအဖွဲ့ထံမှ ဝယ်ယူခွင့်လက်မှတ်များ အခမဲ့ရယူ ၍ မြို့နယ်များရှိ သက်ဆိုင်ရာအရောင်းဆိုင်များ၌ “ယူရီးယားမြေဩဇာ

ဝယ်ယူဖြန့်ဖြူး ရောင်းချရေးဦးဆောင်ကော်မတီ”မှ ထုတ်ပြန်ထား သော ရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းများအတိုင်း ဝယ်ယူရရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။  
တောင်သူများအနေဖြင့် ယူရီးယားမြေဩဇာများကို မြို့နယ်အလိုက် သတ်မှတ်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသည့် အရောင်းဆိုင်များ၌ သတ်မှတ်ဈေးနှုန်း အတိုင်း ဝယ်ယူရရှိခြင်းမရှိလျှင်သော်လည်းကောင်း၊ သတ်မှတ် စည်းကမ်းများနှင့်ကိုက်ညီပြီး ဝယ်ယူရန်အခက်အခဲရှိခဲ့လျှင်သော် လည်းကောင်း သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ဖုန်း- ၀၆၇-၄၁၀၀၃၅၊ သမဝါယမဦးစီးဌာန ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၀၀၄၀၊ ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၀၆၂၁ နှင့် တိုင်းဒေသ ကြီး/ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနရုံးများ နှင့် မြို့နယ်အဆင့် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချရေးကော်မတီများသို့လည်း ဆက်သွယ်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

### ယူရီးယားမြေဩဇာများအတွက် ရည်ညွှန်းဈေးနှုန်းများ

ကုန် ပစ္စည်း	ရန်ကုန် ဂိုဒေါင်ဈေး	ပဲခူး		မန္တလေး	မကွေး		မွန်	စစ်ကိုင်း		ရန်ကုန်		ရခိုင်	
		ပဲခူး	ပြည်		မကွေး	စလင်း/ ဖွင့်ဖြူ		မော်လမြိုင်/ သတုံ	မုံရွာ	ရေဦး/ ရွှေဘို	သုံးခွ		ထန်းတပင်
ယူရီးယား မြေဩဇာ	၈၆၀၀၀	၈၇၈၀၀	၈၆၀၀၀	၈၆၀၀၀	၈၉၀၀၀	၈၉၁၀၀	၈၈၀၀၀	၈၉၅၀၀	၈၉၈၀၀	၈၈၀၀၀	၈၆၅၀၀	၉၂၆၀၀	၉၉၄၀၀
		ကရင်		ဧရာဝတီ		ရှမ်း (အရှေ့)		ရှမ်း (မြောက်)		ရှမ်း (တောင်)			
		ဘားအံ	လှိုင်းဘွဲ့	ပုသိမ်	ဟင်္သာတ	ကျိုင်းတုံ	မိုင်းတုံ	လားရှိုး	ကျောက်မဲ	တောင်ကြီး	ကလေး	မိုင်းပန်	
		၈၈၈၀၀	၈၉၃၀၀	၈၈၂၀၀	၈၈၁၀၀	၉၆၀၀၀	၁၀၀၈၀၀	၉၂၀၀၀	၉၀၁၀၀	၈၉၅၀၀	၈၈၈၀၀	၉၂၀၀၀	

- မှတ်ချက် ။ (၁) ရန်ကုန်ဂိုဒေါင်ဈေး + ဒေသအလိုက် သယ်ယူပို့ဆောင်စရိတ် + ကုန်တင် /ချ ခ + အမြတ်ငွေတို့ပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။  
 (၂) ယူရီးယားမြေဩဇာဝယ်ယူသုံးစွဲသူတောင်သူများအနေဖြင့် ယူရီးယားမြေဩဇာများ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချသည့် အရောင်းဆိုင်များ၌ ဝယ်ယူရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည် -  
 ၀၆၇ - ၄၁၀၀၃၅ ( သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန )  
 ၀၆၇ - ၄၁၀၀၄၀ ( သမဝါယမဦးစီးဌာန )  
 ၀၆၇ - ၄၁၀၆၂၁ ( ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန )  
 တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူးရုံးနှင့် မြို့နယ်အဆင့် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချရေးကော်မတီများသို့လည်း တိုင်ကြားနိုင်ပါသည်။  
 (၃) သတ်မှတ်စည်းကမ်းများနှင့် ကိုက်ညီပြီး ဝယ်ယူရန်အခက်အခဲရှိပါက မြို့နယ်အဆင့် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချရေးကော်မတီသို့ ချိတ်ဆက် သတင်းပို့ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

# မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ခရိုင်/မြို့နယ်များမှ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ပညာရေးမှူးများအား တွေ့ဆုံ

မန္တလေး ဇွန် ၁၅  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင်/မြို့နယ်များမှ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ပညာရေးမှူးများအား တွေ့ဆုံပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီရုံး မြို့တော်ခန်းမ၌ ပြုလုပ်ရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်ကို၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။



မှာကြား  
တွေ့ဆုံပွဲတွင် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အခြေခံပညာကျောင်းများ ရာနှုန်းပြည့်ဖွင့်လှစ်နိုင်ရေး၊ စပါးနှင့် ဆီထွက်သီးနှံများ သတ်မှတ်ဧကအတိုင်းပြည့်မီအောင် စိုက်ပျိုးရေး၊ ဌာနအလိုက်တင်ပြသည့် ကိန်းဂဏန်းများ မှန်ကန်မှုရှိစေရေး၊ ဘဏ္ဍာနှစ်အလိုက် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အရည်အသွေးပြည့်မီရန်နှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်းပြီးစီးရေး၊ မြေယာအသုံးချမှုများအား လယ်ယာမြေဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအတိုင်း စနစ်တကျဆောင်ရွက်ရေး၊ လုပ်ငန်းများအား အတ္တမာနမထားဘဲ ပြည်သူများနှင့်အတူ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်ဆောင်ရွက်ရေး၊ ဌာနအသီးသီးအလိုက် လုပ်ငန်းများကို ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ရေး၊

ပြည်သူလူထု၏ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေးအတွက် လိုအပ်သည်များကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေးနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးတာဝန်ယူထားသူများအနေဖြင့် မာန်မာနမထားဘဲ အားလုံးသော ဝန်ထမ်းများနှင့်ပူးပေါင်းပြီး မိမိဒေသတိုးတက်အောင်မြင်အောင် တာဝန်ရှိသူအဖြစ် ခံယူလုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့မှသာ ဝန်ထမ်းအချင်းချင်းစာနာမှုရှိလာပြီး စိတ်လက်ချမ်းသာစွာ အလုပ်လုပ်လာမည်ဖြစ်ကာ လုပ်ငန်းများ ပိုမိုအောင်မြင်လာမည်ဖြစ်ကြောင်းတို့ကို မှာကြားသည်။

သတင်းစဉ်

## တို့ရင်ထဲက ပန်းအပေါင်း

- ❖ ပန်းကလေးတွေ လန်းဆန်းနေရောင်စုံ ဖူးပွင့်ဝေ၊ ဝေပါပေတောင်း ဝေပေတောင်း တို့ရင်ထဲက ပန်းအပေါင်း။
  - ❖ ပန်းပေါင်းရောင်စုံ ပန်းရိပ်မြို့ မွှေးပျံ့ ကြိုင်သင်းထုံ၊ ထုံပါပေတောင်း ထုံပေတောင်း တို့ရင်ထဲက ပန်းအပေါင်း။
  - ❖ ပန်းပေါင်းစုံလင် ပန်းသဘင် ကိုယ်စီအလှ ယဉ်၊ ယဉ်ပါပေတောင်း ယဉ်ပေတောင်း တို့ရင်ထဲက ပန်းအပေါင်း။
  - ❖ ပန်းပေါင်းရွှန်းစို သစ်လွင်ပျို ပန်းတိုင်း ဝတ်ရည်ချို၊ ချိုပါပေတောင်း ချိုပေတောင်း တို့ရင်ထဲက ပန်းအပေါင်း။
  - ❖ ပန်းပေါင်းဝေစည် ပန်းရွှေပြည် ပန်းတိုင်း ပျော်ရွှင်ကြည်၊ ကြည်ပါပေတောင်း ကြည်ပေတောင်း တို့ရင်ထဲက ပန်းအပေါင်း။
  - ❖ ပန်းပေါင်းစုံစွာ မြူးဝင့်ကာ ပန်းတိုင်း အေးချမ်းသာ၊ သာပါပေတောင်း သာပေတောင်း တို့ရင်ထဲက ပန်းအပေါင်း။
  - ❖ ပန်းပေါင်းစုံညီ စိရရီ ပန်းတိုင်း အလှတည်၊ တည်ပါပေတောင်း တည်ပေတောင်း တို့ရင်ထဲက ပန်းအပေါင်း။
  - ❖ ပန်းပေါင်းဂုဏ်အင် မွှေးစေချင် ယုယ မြတ်နိုးကြင်၊ ကြင်ပါပေတောင်း ကြင်ပေတောင်း တို့ရင်ထဲက ပန်းအပေါင်း။
- ရေနံ့သာမောင်ကျော်ညွန့်

## ညောင်နှစ်ပင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးအထူးဇုန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၅  
ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ (မြို့တော်ဝန်) ဦးဗိုလ်ဌေး၊ တိုင်းဒေသကြီး သယံဇာတရေးရာဝန်ကြီး ဦးဇော်ဝင်းတို့သည် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက မော်ဘီမြို့နယ်နှင့် လှည်းကူးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ညောင်နှစ်ပင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးအထူးဇုန်သို့ သွားရောက်၍ ဇုန်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးအထူးဇုန်ဦးစီးကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ၊ ဇုန်အလိုက် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီများ၊ အနီးကပ်ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံကာ ဇုန်စီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စများကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးကြသည်။

ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်း

ထို့နောက် ဇုန်(၁)၊ (၂)၊ (၃)တို့မှ တာဝန်ရှိသူများက ဇုန်အလိုက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ မြို့တော်ဝန်က လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးသည်။

ဆက်လက်၍ မြို့တော်ဝန်နှင့်အဖွဲ့သည် အထူးဇုန် (၁) ဟင်းသီးဟင်းရွက် လက်ကားဈေးတည်ဆောက်မည့် မြေနေရာကိုလည်းကောင်း၊ အထူးဇုန် (၁) စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီရုံးကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ယင်းနောက် မြို့တော်ဝန်နှင့်အဖွဲ့သည် အထူးဇုန် (၂) စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီရုံး အဆောက်အအုံကို ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရန်၊ ရုံးဝန်းကျင် မြက်ပင်ချိုနွယ်များ ရှင်းလင်းရန်နှင့် အပင်ကြီးများ အလင်းဖွင့်ရန် မှာကြားပြီး အထူးဇုန် (၂) အကွက်အမှတ် C-133 အတွင်း ဆောင်ရွက်ထားသော လျှော်မြိုစိုက်ကွင်းနှင့် ကြက်မွေးမြူရေးခြံအတွင်း ကြည့်ရှုစစ်ဆေး၍ လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။

ညောင်နှစ်ပင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးအထူးဇုန်သည် ရန်ကုန်မြို့တော်နေပြည်သူများ သား၊ ငါး၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်စားသောက်ကုန် ဖူလုံစေရေးအတွက် တစ်ယူနစ်လျှင် ငါးဧက အကျယ်ဝန်းရှိ မြေနေရာများဖော်ထုတ်၍ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အထူးဇုန် (၁) သည် ဧက ၃၇၈၀၊ အထူးဇုန် (၂)သည် ၄၉၀၁ ဧက၊ အထူးဇုန် (၃) သည် ၃၇၇၂ ဧက ကျယ်ဝန်းသည်။ ယခုအခါ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးဖြစ်ထွန်း အောင်မြင်စေရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲ၏လမ်းညွှန်ချက်အရ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့မှကြီးကြပ်၍ ညောင်နှစ်ပင် စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးအထူးဇုန်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



## ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေးဒီဂရီကောလိပ်(ရန်ကုန်) နှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနား ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၅  
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးနှင့်လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူငယ်များ စွမ်းရည်ဖွံ့ဖြိုးရေးဒီဂရီကောလိပ်(ရန်ကုန်)၏ (၂၂) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားအား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါကျောင်း ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ကျောင်းခမ္မာရုံ၌ သံဃာတော် ကိုးပါးအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပြီး ကျောင်းနှစ်ပတ်လည်နေ့အခမ်းအနားကို ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမ၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ ကျောင်းအုပ်ကြီး ဦးထိန်လင်းက အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး တစ်နှစ်တာအတွင်း သင်တန်းအသီးသီးတွင် ထူးချွန်ဆုရရှိသူများ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ စာတမ်းဖတ်ကြားခဲ့သူများ၊ နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများတွင် ဖော်ပြခြင်းခံရသော ဆောင်းပါးရှင်များကို ဂုဏ်ပြုဆုများ ချီးမြှင့်ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



သတင်းစဉ်









## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် လေးဦးတွေ့ရှိ၊ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ သုည ဒသမ ၀၇ ရာခိုင်နှုန်းရှိ

**ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုမှုနှင့်ပတ်သက်၍ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်း (၁၅-၆-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ**

**ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၁၅-၆-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ**

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မပြတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေး လုပ်ငန်းများ အောင်မြင်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့ထုအနေဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထား သော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ စည်းကမ်းများကို စနစ်တကျ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူခြင်းအား အထူးဂရုပြုပေးပေါင်း ဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွားအလာ ကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး (၁၄-၆-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီမှ (၁၅-၆-၂၀၂၂) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီအတွင်း ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုစုစုပေါင်း (၅,၈၂၃) ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် (၄) ဦး တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှုရာခိုင်နှုန်းမှာ (၀.၀၇) ရာခိုင်နှုန်း ရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုစုစုပေါင်း (၈,၂၉၆,၃၃၄) ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာစုစုပေါင်း (၆၁၃,၄၆၄) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာများအား နေအိမ်တွင် သီးခြားထားရှိခြင်းနှင့် ဆေးရုံများတွင် သီးခြားထားရှိ ကုသမှုပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယနေ့တွင် ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူ (၂၇) ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာသူစုစုပေါင်း (၅၉၂,၄၆၆) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့တွင်လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူမရှိသဖြင့် ယနေ့အထိသေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၉,၄၃၄) ဦးရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို ဦးတည်အုပ်စုများသတ်မှတ်၍ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ (၁၄-၆-၂၀၂၂) ရက်နေ့ အထိ လူဦးရေစုစုပေါင်း (၃၄,၃၄၅,၀၇၀) ဦးအား ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်၍ ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီးစီးသူ (၇,၀၂၂,၀၆၃) ဦး၊ ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံပြီးစီးသူ (၂၇,၃၂၃,၀၀၇) ဦးနှင့် ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပြီးစီး သူ (၂,၃၂၅,၂၃၁) ဦး ရှိပြီဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ (၁၄-၆-၂၀၂၂) ရက်နေ့အထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ရေစုစုပေါင်း (၆၃,၉၉၃,၃၀၈) ကြိမ် ထိုးနှံပြီးဖြစ်ပါသည်။

- ကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှု ခံယူထားခြင်းဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် သေဆုံးမှုကို ၇ ဆခန့်အထိ လျော့ချနိုင်သည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ လူတိုင်းစေ့ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံထားရှိရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ ကိုယ်ဝန်ဆောင်နှင့် နို့တိုက်မိခင်များ၊ သွေးတိုး၊ နှလုံး၊ ဆီးချို အစရှိသည့် နာတာရှည်ရောဂါရှိသူများသည်လည်း ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံကြရန် အထူးလိုအပ်ပါသည်။
- နိုင်ငံတကာခရီးသွားကဏ္ဍတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့်ထိုးနှံမှု ခံယူထားသူ များအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ ဖြေလျှော့ပေးခြင်းများစွာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနသည် အသက် ၁၅ နှစ်နှင့်အထက် ပြည်သူများအားလုံးနှင့် အသက် ၅ နှစ်မှ အသက် ၁၈ နှစ်အထိ အခြေခံပညာ ကျောင်းသား/ ကျောင်းသူများကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံပေးလျက်ရှိခြင်းနှင့် အသက် ၁၈ နှစ်နှင့်အထက် ကာကွယ်ဆေးအကြိမ် ပြည့်ထိုးနှံပြီးစီးမှုကာလ ၆ လနှင့်အထက်ရှိသော ပြည်သူများအားထပ်ဆောင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးနှံပေးလျက်ရှိပါ၍ ပြည်သူများအနေဖြင့် နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနများ၊

ဓာတ်ခွဲခန်းအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှု စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၆၁၅) ခု	(၂) ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpert စက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၄) ခု	-
တပ်မတော်ဆေးရုံကြီးများ၏ ဓာတ်ခွဲခန်းများတွင် ဓာတ်ခွဲစစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၂၅၀) ခု	-
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၀၂၄) ခု	-
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၆၄၇) ခု	-
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၃,၂၈၃) ခု	(၂) ဦး
<b>စုစုပေါင်း</b>	<b>(၅,၈၂၃) ခု</b>	<b>(၄) ဦး</b>

### ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအခြေအနေ (၁၄-၆-၂၀၂၂) ရက်နေ့

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု	အရေအတွက်
ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီး လူဦးရေ	(၇,၀၂၂,၀၆၃) ဦး
ကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံပြီး လူဦးရေ	(၂၇,၃၂၃,၀၀၇) ဦး
ထပ်ဆောင်းကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပြီး လူဦးရေ	(၂,၃၂၅,၂၃၁) ဦး
ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီး လူဦးရေနှင့် အကြိမ်ပြည့် ထိုးနှံပြီး လူဦးရေ	(၃၄,၃၄၅,၀၇၀) ဦး
စုစုပေါင်း ထိုးနှံပြီးသောကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ပေါင်း (Vaccine Doses)	(၆၃,၉၉၃,၃၀၈) ကြိမ်

ကျေးရွာ/ ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့်ဆက်သွယ်၍ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို မပျက်မကွက် ခံယူကြပါရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။  
 • ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အင်တာနက် စာမျက်နှာ moh.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	အမေရိကန်	၈၇၅၄၉၅၆၃	၈၃၃၃၉၆၈၀	၁၀၃၆၄၈၃
၂။	အိန္ဒိယ	၄၃၂၄၅၅၁၇	၄၂၆၆၇၀၈၈	၅၂၄၇၉၂
၃။	ဘရာဇီး	၃၁၅၄၃၀၀၀	၃၀၂၅၉၄၅၂	၆၆၈၄၀၄
၄။	ပြင်သစ်	၂၉၉၂၃၈၁၈	၂၉၂၆၄၄၇၃	၁၄၈၈၉၈
၅။	ဂျာမနီ	၂၆၉၆၉၅၄၆	၂၆၀၄၉၄၀၀	၁၄၀၂၉၂
၆။	ဗြိတိန်	၂၂၄၂၂၆၁၁	၂၂၀၅၂၉၀၄	၁၇၉၃၆၃
၇။	ရုရှား	၁၈၃၈၅၀၉၈	၁၇၈၀၆၀၉၇	၃၈၀၂၀၃
၈။	တောင်ကိုရီးယား	၁၈၂၄၈၄၇၉	၁၈၀၄၃၂၇၉	၂၄၃၉၉
၉။	အီတလီ	၁၇၇၀၃၈၈၇	၁၆၉၃၂၅၀၀	၁၆၇၅၀၅
၁၀။	တူရကီ	၁၅၀၇၈၁၈၆	၁၄၉၇၉၀၉၉	၉၈၉၇၆

စဉ်	နိုင်ငံအမည်	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးတွေ့ရှိသူ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့ သေဆုံးလူနာ
၁။	ဗီယက်နမ်	၁၀၇၃၄၁၅၁	၉၅၇၄၂၇၀	၄၃၀၈၃
၂။	အင်ဒိုနီးရှား	၆၀၆၃၂၅၁	၅၉၀၀၅၇၄	၁၅၆၆၇၀
၃။	မလေးရှား	၄၅၃၀၃၁၂	၄၄၇၁၆၃၁	၃၅၇၂၀
၄။	ထိုင်း	၄၄၉၀၇၆၀	၄၄၃၈၇၉၃	၃၀၃၈၉
၅။	ဖိလစ်ပိုင်	၃၆၉၄၁၂၁	၃၆၃၀၄၄၉	၆၀၄၆၁
၆။	စင်ကာပူ	၁၃၄၈၇၇၅	၁၂၆၆၇၀၁	၁၄၀၁
၇။	မြန်မာ	၆၁၃၄၆၄	၅၉၂၄၆၆	၁၉၄၃၄
၈။	လာအို	၂၀၀၁၇၃	၂၀၈၃၄၄	၇၅၇
၉။	ဘရူနိုင်း	၁၅၄၁၃၃	၁၅၀၈၆၅	၂၂၅
၁၀။	ကမ္ဘောဒီးယား	၁၃၆၂၆၂	၁၃၃၂၀၆	၃၀၅၆

# အမေရိကန်သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင် လာမည့်လအတွင်း ဆော်ဒီအာရေဗျနှင့် အစ္စရေးနိုင်ငံတို့သို့ သွားရောက်မည်



ဝါရှင်တန် ဇွန် ၁၅  
အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်က လာမည့်လအတွင်း ဆော်ဒီအာရေဗျနှင့် အစ္စရေးနိုင်ငံတို့သို့ ဇူလိုင် ၁၃ ရက်မှ ၁၆ ရက်အထိ သွားရောက်ရန်စီစဉ်ထားကြောင်း အိမ်ဖြူတော်က ကြေညာခဲ့သည်။  
အဆိုပါခရီးစဉ်အတွင်း သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင်က အနောက်ဘက်ကမ်းဒေသရှိ ပါလက်စတိုင်းနယ်မြေသို့ သွားရောက်ရန် လည်း စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။  
ကမ္ဘာ့ရေနံစိမ်းဈေး မြင့်တက်မှုကို ဖြေလျှော့ရန်နှင့် ကမ္ဘာ့ ရေနံစိမ်းထုတ်လုပ်မှုတိုးမြှင့်ရန် ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းရေနံစိမ်း ထုတ်လုပ်သည့်နိုင်ငံများအနက် တစ်နိုင်ငံဖြစ်သည့် ဆော်ဒီအာရေဗျနိုင်ငံအား သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင်က တိုက်တွန်းပြောကြားသွား ဖွယ်ရှိကြောင်း သိရသည်။

၂၀၁၈ ခုနှစ်အတွင်း တူရကီနိုင်ငံသို့ ဆော်ဒီသတင်းထောက် တစ်ဦးကို လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ရန် ဆော်ဒီအိမ်ရှေ့မင်းသား မိုဟာမက်ဘင်ဆယ်လ်မန်က စီစဉ်ခဲ့သည်ဟု အမေရိကန်က အတည်ပြုပြောကြားခဲ့ပြီးနောက် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး အေးစက် လာခဲ့သည်။  
ဂျိုးဘိုင်ဒင်၏ ယခုခရီးစဉ်အတွင်း ဆော်ဒီအိမ်ရှေ့မင်းသား နှင့်တွေ့ဆုံရန် စီစဉ်ထားကြောင်း သိရသည်။  
ဂျိုးဘိုင်ဒင်၏ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ရပ်တည်ချက် မပြောင်းလဲသော်လည်း ဆော်ဒီခေါင်းဆောင် အချို့နှင့် တွေ့ဆုံရန်ဆန္ဒရှိကြောင်း အမေရိကန်အဆင့်မြင့်အရာရှိတစ်ဦး ကဆိုသည်။  
ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ကော  
ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်

## ယူဂန္ဓာနိုင်ငံသို့ သစ်တောမြေရိယာ ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးချဲ့မည်

ကန်ပါလာ ဇွန် ၁၅  
ယူဂန္ဓာနိုင်ငံ၏ သစ်တောမြေရိယာ အား လာမည့်ဘဏ္ဍာနှစ်မှစတင်၍ ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ တိုးချဲ့သွားမည်ဖြစ် ကြောင်း စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဆိုင်ရာဝန်ကြီး မာတီယာကီဆာက ပြောကြားသည်။  
ယခုကဲ့သို့ဆောင်ရွက်ခြင်းမှာ နိုင်ငံ အတွင်း သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ အရင်းအမြစ်များ လျော့နည်းလာခြင်းမှ ထိန်းသိမ်းရန်အတွက်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။  
နိုင်ငံအတွင်းရှိဒီရေတောနှင့်သစ်တော မြေရိယာစတုရန်းကီလိုမီတာ ၈၅၀ အား

နယ်မြေသတ်မှတ်ပြီး မှတ်တမ်းတင်ကာ ထိန်းသိမ်းသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။ နိုင်ငံအတွင်း ရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှုများကြောင့် စားနပ်ရိက္ခာ ဖူလုံရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍတွင် အခက်အခဲများဖြစ်စေကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။  
နိုင်ငံအတွင်း တရားမဝင် သစ်ခုတ်မှု များနှင့် မြေယာပြုန်းတီးမှုများရှိခဲ့သော် လည်း သစ်တောမြေအမြောက်အမြား ရှိနေကြောင်း ယူဂန္ဓာသဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေး တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။ ကိုးကား-ဆင်ပွာ  
ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

## ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က မျောက်ကျောက်ရောဂါကူးစက်မှုဆိုင်ရာ အရေးပေါ်ကော်မတီတစ်ရပ် ဖွဲ့စည်းမည်



ဂျီနီဗာ ဇွန် ၁၅  
မျောက်ကျောက်ရောဂါ ကူးစက်ပျံ့နှံ့ မှုကို အနီးကပ်စောင့်ကြည့်ရန်နှင့် ကမ္ဘာ့ ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးအပေါ် စိုးရိမ် ပူပန်ခြင်းရှိ မရှိ အကဲဖြတ်ရန် လာမည့် ရက်သတ္တပတ်အတွင်း အရေးပေါ် ကော်မတီတစ်ရပ်ကို ဖွဲ့စည်းမည်ဖြစ် ကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။  
ပြောကြားခဲ့  
ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ အကြီးအကဲ တီဒရော့အက်ဒါနွမ်ဂါဘရီယီဆက်က အဆိုပါဆုံးဖြတ်ချက်ကို ယမန်နေ့တွင်

ပြုလုပ်သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ တစ်ရပ်တွင် ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။  
လက်ရှိတွင် နိုင်ငံပေါင်း ၃၉ နိုင်ငံ၌ မျောက်ကျောက်ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၁၆၀၀ ကျော်ရှိကြောင်းနှင့် အဆိုပါရောဂါ သံသယရှိသူ ၁၅၀၀ နီးပါးရှိကြောင်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့က ဆိုသည်။  
အဆိုပါရောဂါသည် ယခင်က အာဖရိကနိုင်ငံများတွင်သာ ကူးစက်မှု တွေ့ရှိရသော်လည်း ယခုအချိန်တွင် အနောက်နိုင်ငံများသို့လည်း ကူးစက် ပျံ့နှံ့နေပြီဖြစ်ကြောင်း ၎င်းကဆိုသည်။

မျောက်ကျောက်ရောဂါဖြစ်ပွားစေသည့် ဗိုင်းရပ်စ်သည် ယခင်နှင့်အသွင်မတူတော့ ဘဲ ယခုအချိန်တွင် ကွဲပြားခြားနားမှု ရှိနေပြီမှာ သိသာထင်ရှားကြောင်းနှင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများသို့လည်း ကူးစက်ပျံ့နှံ့နေ ပြီဖြစ်သည့်အတွက် ရောဂါကူးစက်မှု ဆိုင်ရာ ကိုင်တွယ်ထိန်းချုပ်မှုနှင့် တုံ့ပြန် မှုများကို နိုင်ငံအချင်းချင်း ဖလှယ်ကြရန် အရေးကြီးကြောင်း ဂါဘရီယီဆက်က ဆိုသည်။  
အရေးပေါ်ကော်မတီ အစည်းအဝေး ကို ဇွန် ၂၃ ရက်တွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံအများအပြားမှ ကျွမ်းကျင်ပညာရှင် များအား ဖိတ်ကြားထားကြောင်း သိရ သည်။  
ယခင်ကလည်း ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေး အဖွဲ့သည် အီဘိုလာနှင့် ပိုလီယိုရောဂါ ဖြစ်ပွားမှုအတွက် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဆိုင်ရာ အရေးပေါ်အခြေအနေများကို ကြေညာခဲ့သည်။  
ထို့ပြင် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် လည်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုဆိုင်ရာ အရေးပေါ်အခြေအနေများကို ကြေညာခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။  
ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ကော  
ဘာသာပြန်- အောင်ကျော်ကျော်

## တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၉၄၃၅ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိ

ဆိုးလ် ဇွန် ၁၅  
တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၌ ပြီးခဲ့သည့် တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၉၄၃၅ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိ သဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူပေါင်း ၁၈၂၄၈၄၉ ဦးရှိလာ ကြောင်း ကျန်းမာရေးတာဝန်ရှိသူများက ယနေ့ပြောကြားသည်။  
နိုင်ငံအတွင်း မတ်လလယ်က အိုမီခရန် ဗီပြောင်းမိုင်းရပ်စ်ကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုများ မြင့်တက်လာခဲ့ရာမှ

ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ စနစ်ကျ စွာဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သဖြင့် နေ့စဉ် ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုများပြန်လည်ကျဆင်း ခဲ့သည်။  
လက်ရှိအချိန်၌ ပြည်ပမှပြန်လည် ရောက်ရှိလာသူ ၃၃၅၅၅ ဦး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့သည်။ ထို့ပြင် နိုင်ငံအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကြောင့် သေဆုံးသူ ၂၄၃၉၉ ဦးရှိသည်။  
ကိုးကား-ဆင်ပွာ  
ဘာသာပြန်-စိုးသူရ

## ဂျပန်နိုင်ငံသို့ ပြီးခဲ့သည့်လအတွင်း နိုင်ငံခြားသားခရီးသွား ၁၄၀၀၀၀ ကျော်လာရောက်

တိုကျို ဇွန် ၁၅  
ပြီးခဲ့သည့် မေလအတွင်းက ဂျပန်နိုင်ငံသို့ လာရောက်သည့် နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားအရေ အတွက် ၁၄၀၀၀၀ ကျော်ရှိခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

မေလအတွင်း ဂျပန်နိုင်ငံသို့ လာရောက်သည့် နိုင်ငံခြားသား ဦးရေ ၁၄၀၀၀၀ ရှိခဲ့ကြောင်း ဂျပန် အမျိုးသားခရီးသွားလုပ်ငန်းအဖွဲ့ က ပြောကြားသည်။  
အဆိုပါ နိုင်ငံခြားသားများ

အနက် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှ ၃၉၀၀၀ ဖြစ်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါအရေ အတွက်သည် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုမဖြစ်ပွားမီကာလ ဖြစ် သည့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် မေလအတွင်း လာရောက်သည့်အရေအတွက်နှင့် တူညီမှုရှိကြောင်း ၎င်းတို့က ဆက်လက်ပြောသည်။  
တိုးမြှင့်လက်ခံခဲ့  
ဧပြီ ၁၀ ရက်တွင် နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားဦးရေကို တစ်ရက်လျှင် ၇၀၀၀ မှ ၁၀၀၀၀ အထိ တိုးမြှင့် လက်ခံခဲ့သည့်အတွက် ယခုကဲ့သို့ ခရီးသွားအရေအတွက် မြင့်တက် လာခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
အစိုးရက ဇွန် ၁ ရက်တွင် နိုင်ငံခြားသားခရီးသွားများ နေ့စဉ် ဝင်ရောက်မှု ကန့်သတ်ချက်ကို ၂၀၀၀၀ အထိ နှစ်ဆတိုးခဲ့သည့် အတွက် လာမည့်လများတွင် နိုင်ငံခြားသား ခရီးသွားအရေ အတွက် ထပ်မံတိုးလာဖွယ် ရှိကြောင်း သိရသည်။  
ကိုးကား- အင်န်အိတ်ချ်ကော  
ဘာသာပြန်-အောင်ကျော်ကျော်

## အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူ ၈၈၂၂ ဦးတွေ့ရှိ

နယူးဒေလီ ဇွန် ၁၅  
အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ခံရသူ ၈၈၂၂ ဦးထပ်မံတွေ့ရှိသဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက် ခံရသူပေါင်း ၄၃၂၄၅၅၁၇ ဦးရှိလာကြောင်း အိန္ဒိယကျန်းမာရေးဝန်ကြီး ဌာန၏ နောက်ဆုံးအချက်အလက်များအရ သိရသည်။  
မြင့်တက်လာခဲ့  
ထို့ပြင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့်သေဆုံးသူ ၁၅၅ ဦး ထပ်တိုးလာခြင်းကြောင့် အဆိုပါရောဂါဖြင့် သေဆုံးသူပေါင်း ၅၂၄၇၉၂ ဦးရှိလာကြောင်းနှင့် ပြီးခဲ့သည့်ရက်ပိုင်းအတွင်းမှစတင်ကာ နေ့စဉ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်ခံရသူအရေအတွက်သည်လည်း မြင့်တက် လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
လက်ရှိတွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိဆဲလူနာ ပေါင်း ၅၃၆၃၇ ဦးရှိကြောင်းနှင့် လွန်ခဲ့သည့်တစ်ရက်အတွင်း ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါမှပြန်လည်ကျန်းမာလာသူ ၅၇၀၈ ဦး ထပ်မံတွေ့ရှိသဖြင့် အဆိုပါရောဂါမှပြန်လည်ကျန်းမာလာသူပေါင်း ၄၂၆၆၇၀၈၈ ဦး ရှိလာကြောင်း သိရသည်။  
ကိုးကား-ဆင်ပွာ  
ဘာသာပြန်-အလင်းသစ်







# မြို့နယ်အချို့ရှိ PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများက ပညာသင်ကြားသင်ယူခွင့် အခွင့်အလမ်းများ ပျက်ပြားကာ ပညာမဲ့လူတန်းစားများဖြစ်ပေါ်လာစေရန်ရည်ရွယ်၍ ပညာရေးကဏ္ဍမြှင့်မားရေးကို နှောင့်ယှက်ဖျက်ဆီး

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၅

NUG အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့နှင့် ၎င်း၏လက်အောက်ခံ PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများသည် အနာဂတ်လူငယ်များ၏ ပညာသင်ကြားသင်ယူခွင့် အခွင့်အလမ်းများပျက်ပြား၍ ပညာမဲ့လူတန်းစားများ ဖြစ်ပေါ်လာစေရန်နှင့် ၎င်းတို့ကိုအကြောက်တရားဖြင့် ထောက်ခံအားပေးလာစေရန် ယုတ်မာရိုင်းစိုင်းသော ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ကျောင်းသား၊ ဆရာ၊ မိဘများအား ခြိမ်းခြောက်အကျပ်ကိုင်ခြင်း၊ ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်ခြင်း၊ ပညာရေးဆိုင်ရာအဆောက်အအုံများအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း၊ မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲခြင်း၊ အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများနှင့် ကျောင်းသုံးပုံနှိပ်စာအုပ်များ၊ ကျောင်းသုံးစာအုပ်များအား မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း၊ အတင်းအဓမ္မလှူငွေခြင်း စသည့်နည်းလမ်းမျိုးစုံအသုံးပြုကာ ပညာရေးကဏ္ဍမြှင့်မားရေးကို နှောင့်ယှက်ဖျက်ဆီးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇွန် ၁၄ ရက် နံနက် ၈ နာရီခွဲခန့်တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကန့်ဘလူမြို့နယ် ကိုင်းရိုးကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းမှ အလယ်တန်းပြကျောင်း ဆရာ ဆရာမ နှစ်ဦး၏ နေအိမ်များအား PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့က လက်လုပ်ဗုံးများဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့သဖြင့် လက်လုပ်ဗုံးများကျရောက်ပေါက်ကွဲခဲ့သဖြင့် နေအိမ်ကြမ်းခင်းနှင့် အမိုးသွပ်များပျက်စီးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အလားတူ ညနေ ၆ နာရီခန့်တွင် ချင်းပြည်နယ် မတူပီမြို့နယ် လိုင်လင်းပီမြို့ အမှတ် (၁) ရပ်ကွက်ရှိ စည်ပင်ရုံးနှင့် အမှတ် (၂) ရပ်ကွက်ရှိ “ခမ်း” ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်းတို့အားလည်းကောင်း၊ ည ၁၀ နာရီ မိနစ် ၅၀ ခန့်တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး လေးမျက်နှာမြို့နယ် အချုပ်ကလေးကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာအလယ်တန်းကျောင်းခွဲအားလည်းကောင်း၊ ယနေ့နံနက် ၂ နာရီခန့်တွင် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ငဖဲမြို့နယ် ဂုတ်ကြီးကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းအားလည်းကောင်း၊ နံနက် ၃ နာရီ ၁၀ မိနစ်ခန့်တွင် ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် မန်ခိန်ရပ်ကွက်အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းရှိ



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ငဖဲမြို့နယ်ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းအား အကြမ်းဖက်သမားများက မီးရှို့ဖျက်ဆီးမှုမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



ကချင်ပြည်နယ် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းအား အကြမ်းဖက်သမားများက မီးရှို့ဖျက်ဆီးမှုမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

“ရွှေဒီ”ကျောင်းဆောင်ဟောင်းအားလည်းကောင်း PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်သမားများက မီးပုလင်းများဖြင့်ပစ်ခတ်ခြင်း၊ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်း စသည့်အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်များကို လုပ်ဆောင်ကြရာ မီးလောင်မှုများကြောင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများက ဝိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ရသည်။ မီးလောင်မှုများကြောင့် ကျောင်းဆောင်များအတွင်းရှိ စာရွက်စာတမ်း၊ စာရေးခုံများ၊ သင်ထောက်ကူပစ္စည်းများနှင့် ဗီရိုများ မီးလောင်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး အုတ်ခဲ၊ ပျဉ်ထောင်၊ သွပ်မိုး၊ ပျဉ်ခင်း၊ စာသင်ခန်း သုံးခန်းတွဲ နှစ်ထပ်ကျောင်းဆောင် တစ်လုံး မီးလောင်ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်ပတ်သက်သူများအား ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီး၍

ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင်ရေး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက စုံစမ်းဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးအနေဖြင့်လည်း ယခုကဲ့သို့ ယုတ်မာရိုင်းစိုင်းသည့်လုပ်ရပ်ကို ကျူးလွန်ခဲ့သည့် ကျူးလွန်ရန်အားပေးလှုံ့ဆော်နေသည့် NUG၊ PDF အမည်ခံအကြမ်းဖက်အဖွဲ့များအပေါ် ဝိုင်းဝန်းဆန့်ကျင်ကြရန်နှင့် အကြမ်းဖက်အဖွဲ့များ၏ လှုပ်ရှားမှုသတင်းများရရှိပါက လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် သက်ဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များထံ သတင်းပို့ခြင်းဖြင့် ပြည်သူ့လုံခြုံရေး၊ အနာဂတ်လူငယ်များ၏ လုံခြုံရေးကို ဝိုင်းဝန်းကူညီပေးကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံတိုက်တွန်းထားကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

## မြို့နယ်အချို့၌ အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များအတွက် အခြေခံပညာကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားမှုကိုမလိုလားသူ နိုင်ငံရေးအစွန်းရောက်များက အကြမ်းဖက်ခြိမ်းခြောက်မှုများနှင့် သတ်ဖြတ်မှုများလုပ်ဆောင်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၅

နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံ၏အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ၏ပညာရေး နောက်ကျကျန်ရစ်မှုမဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ပညာသင်ကြားနိုင်မှုအခွင့်အလမ်းကို ပြည့်ဝစွာအသုံးချနိုင်စေရန် အခြေခံပညာကျောင်းများကို ဇွန် ၂ ရက်မှ စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိရာ NUG အကြမ်းဖက်အဖွဲ့နှင့် ၎င်း၏လက်အောက်ခံ နိုင်ငံရေးအစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်များက အနာဂတ်မျိုးဆက်သစ်လူငယ်များ၏ ပညာသင်ကြားသင်ယူခွင့် အခွင့်အလမ်းများပျက်ပြား၍ ပညာမဲ့လူတန်းစားများ ဖြစ်ပေါ်လာစေရန်နှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ဆရာ၊ မိဘများကို အထိတ်တလန့်ဖြစ်စေရန် ယုတ်မာရိုင်းစိုင်းသော ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် စာသင်ကျောင်းများ၌ ပညာသင်ကြားရေးကို ဆန့်ကျင်ခြိမ်းခြောက်စာများ ရေးသားချိတ်ဆွဲ၍ ခြိမ်းခြောက်ခြင်း၊ အကြမ်းဖက်သတ်ဖြတ်ခြင်းများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။



ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကြိမ်းမြို့နယ်ရှိ စာသင်ကျောင်း နှစ်ကျောင်း၌ ဆန့်ကျင်ခြိမ်းခြောက်စာသားများ ရေးသားထားမှုမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သာကေတမြို့နယ် ၃/မာန်ပြေရပ်ကွက်ရှိ စာသင်ကျောင်း၌ ဆန့်ကျင်ခြိမ်းခြောက်စာသားများ ရေးသားထားသည့် ဗီနိုင်းစချိတ်ဆွဲထားမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

ခြိမ်းခြောက်စာများ ရေးသားထား ထိုသို့ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇွန် ၁၄ ရက် နံနက် ၇ နာရီခန့်တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကြိမ်းမြို့နယ် ရေနံတောင်ကျေးရွာရှိ ရေနံတောင် အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၌လည်းကောင်း၊ ကြိမ်းမြို့နယ် ညောင်ပိုင်းကျေးရွာရှိညောင်ပိုင်းအခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း၌လည်းကောင်း၊ နံနက် ၇ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သာကေတမြို့နယ် ၃/မာန်ပြေရပ်ကွက် အမှတ်(၃)အခြေခံပညာကျောင်း၌လည်းကောင်း အနာဂတ်လူငယ်များ၏ ပညာသင်ကြားခြင်းကို အဟန့်အတားဖြစ်စေသည့် ခြိမ်းခြောက်စာများ ရေးသားထားသည်ကို တွေ့ရှိရသည်။

ခံယူနေစဉ် သေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်ရေး အထက်ပါဖြစ်စဉ်များမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ဆရာ၊ မိဘများကို အထိတ်တလန့်ဖြစ်စေရန်နှင့် စာသင်ကျောင်းများ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားခြင်းမပြုနိုင်စေရန်ရည်ရွယ်၍ ခြိမ်းခြောက်အကြမ်းဖက်ခြင်းများနှင့် ရက်စက်စွာသတ်ဖြတ်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် နိုင်ငံရေးအစွန်းရောက်အကြမ်းဖက်သမားများကို ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးအရေးယူနိုင်ရေး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၌ သေနတ်ဖြင့်ပစ်ခတ်ခံရ၍ အမျိုးသားတစ်ဦးသေဆုံးမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ။

သတင်းစဉ်





ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့တို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၆-၆-၂၀၂၂

ကျပ်/လီတာ

Table with 18 columns: Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး, နေပြည်တော်, ပဲခူး, မကွေး, ထားဝယ်, မုံရွာ, ပုသိမ်, မြစ်ကြီးနား, စစ်တွေ, ဘားအံ, မော်လမြိုင်, လားရှိုး, တောင်ကြီး, လွိုင်ကော်, ဟားခါး, ကျိုင်းတုံ. Rows include 92 Ron, 95 Ron, HSD (500 ppm), HSD (50 ppm), and HSD (10 ppm).

ကျပ်/လီတာ

Table with 3 columns: Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း), ရန်ကုန်, မန္တလေး. Rows include 92 Ron, 95 Ron, HSD (500 ppm), HSD (50 ppm), and HSD (10 ppm).

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

(၂) သုံးစွဲသူမိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာဖြင့် သတင်းပေး တိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-

၀၆၇-၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆

၀၆၇-၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၇၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသိုလှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

ရှမ်းပြည်နယ် လက်ရွေးစင်ဘော်လီဘောအသင်းအား အောင်နိုင်ရေးအလံ ပေးအပ်

တောင်ကြီး ဇွန် ၁၅ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး ဘော်လီဘော ပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ရှမ်းပြည်နယ် လက်ရွေးစင် ဘော်လီဘော အသင်းအား အောင်နိုင်ရေး အလံပေးအပ်ခြင်းကို ဇွန် ၁၅ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲက တောင်ကြီးမြို့ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရရုံး အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



ပြောကြား ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ထွန်းက ပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် ရှမ်းပြည်နယ် ဘော်လီဘော အသင်းများမှ အားကစားသမား များသည် နိုင်ငံတော်မှ ချမှတ်ထားသော တာဝန်ကြီး(၄)ရပ်ဖြစ်သည့် တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေး၊ မြန်မာ့အားကစား အဆင့်အတန်း တိုးတက်မြင့်မားရေး၊ အရှေ့တောင်အာရှ အားကစား ပြိုင်ပွဲများတွင် အဆင့်အတန်းမြင့်မားစွာ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်ရေးနှင့် အရှေ့တောင်အာရှမှ အာရှ

အဆင့်၊ အာရှအဆင့်မှ ကမ္ဘာ့အဆင့်ထိ တက်လှမ်းနိုင်အောင် ကြိုးပမ်းကြရန် ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ထောက်ပံ့ငွေများ ပေးအပ်ရာ ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ထွန်းက ရှမ်းပြည်နယ်လက်ရွေးစင် ဘော်လီဘော အသင်းအား ထောက်ပံ့ငွေကျပ် ၁၅၁၆၀၀၀ ပေးအပ်ရာ အသင်းနည်းပြ အုပ်ချုပ်သူများက လက်ခံရယူပြီး

ရှမ်းပြည်နယ် ဘော်လီဘော အသင်းနည်းပြချုပ် ဦးဌေးအောင်က ပြိုင်ပွဲသို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် အခြေအနေများနှင့် ကျေးဇူးတင်စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ရှမ်းပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာကျော်ထွန်းက ရှမ်းပြည်နယ် ဘော်လီဘော လက်ရွေးစင် အသင်းအား အောင်နိုင်ရေးအလံ ပေးအပ်ရာ

အသင်းနည်းပြအုပ်ချုပ်သူများက လက်ခံရယူပြီး ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများက ပြိုင်ပွဲဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် ရှမ်းပြည်နယ် လက်ရွေးစင်အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီး ဘော်လီဘောအားကစား သမားများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

ကျေးရွာပေါင်း ၁၄၈ ရွာကို တစ်ရွာလျှင် သိန်း ၁၀၀ နှုန်းပံ့ပိုး၍ ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည်

မန္တလေး ဇွန် ၁၅ ၂၀၂၂-၂၀၂၃ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျေးရွာပေါင်း ၁၄၈ ရွာကို ကျေးရွာတစ်ရွာလျှင် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ နှုန်းပံ့ပိုးပေးပြီး ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ဇွန်လတတိယပတ်မှစ၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

အဆိုပါ စီမံကိန်းမှပံ့ပိုးပေးငွေများဖြင့် ဒေသခံပြည်သူများ ပူးပေါင်းကာ ကျေးရွာတွင်း ကျောက်ချောလမ်းခင်းခြင်း၊ ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းခြင်း၊ ချောင်းကူးတံတားတည်ဆောက်ခြင်း၊ မီးလင်းရေး၊ ဆေးပေးခန်း၊ ရေတွင်း၊ ရေကန်များတည်ဆောက်ခြင်း၊ စာသင်ကျောင်းများတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်များတည်ဆောက်ခြင်း စသည်တို့ကို ကျေးရွာနေဒေသခံများ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။

ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း(VDP)မှ တစ်ရွာလျှင် သိန်း ၁၀၀ နှုန်းထောက်ပံ့မှုဖြင့်ဆောင်ရွက်ပေးမည့် မြို့နယ်များမှာ သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်၊ တံတားဦးမြို့နယ်၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်၊ မြစ်သားမြို့နယ်၊ မိုးကုတ်မြို့နယ်၊ မတ္တရာမြို့နယ်၊ စဉ့်ကူးမြို့နယ်၊ ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၊ စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ မိတ္ထီလာမြို့နယ်၊ မလှိုင်မြို့နယ်၊ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်၊ သာစည်မြို့နယ်၊ မြင်းခြံမြို့နယ်၊ ငါန်းဇွန်မြို့နယ်၊ တောင်သာမြို့နယ်၊ နွားထိုးကြီးမြို့နယ်၊ ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်၊ ရမည်းသင်းမြို့နယ်၊ ညောင်ဦးမြို့နယ်နှင့် ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် စုစုပေါင်း ၂၂ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာပေါင်း ၁၄၈ ရွာကို ပံ့ပိုးငွေများဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် စီမံကိန်းကျေးရွာ ရွေးချယ်ရာ တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ကျေးလက်ဦးစီးဌာနတို့၏ အတည်ပြုချက်ရရှိထားပြီး စီမံကိန်းမိတ်ဆက်ခြင်း၊ ကော်မတီဖွဲ့စည်းခြင်း၊ သင်တန်းပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကာ လုပ်ငန်းစဉ်အလိုက် ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

မနက်ဖြန်မှစတင် တည်းခိုခန်းချက် နေပြည်တော် ဇွန် ၁၅

မကွေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင် နေရာကျကျ၊ နေပြည်တော်၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအောက်ပိုင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကယားပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာစိပ်စိပ်နှင့် ကျန်တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာအနံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကချင်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်၍မိုးကြိုးနိုင်ပါသည်။ မိုး/လေ ရွာရန်ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။















အခွန်အခများပေးသွင်းရန် ကြေညာခြင်း

၂၀၁၈-၂၀၁၉၊ ၂၀၁၉-၂၀၂၀ နှင့် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်များတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ နယ်မြေ၊ နယ်၊ ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်၊ ဖောင်းပြင်မြို့နယ်၊ ကသာမြို့နယ်၊ စန်းမောက်မြို့နယ်နှင့် ကျွန်းလှမြို့နယ်များတွင် ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ)အသေးစားနှင့်ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ)လက်လုပ်လက်စားထုတ်လုပ်ရန် ခွင့်ပြုမိန့်ချုပ်ထားသည့် လုပ်ကိုင်များအနက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ Cabinet ကတော်ဝင်ဖြင့်အခွန်အခပေးသွင်းရန်ပျက်ကွက်နေသောဓာတ်သတ္တု(ရွှေ) အသေးစားလုပ်ကိုင်ပေါင်း (၂၅၆)ကွက်နှင့် ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ)လက်လုပ်လက်စားလုပ်ကိုင်ပေါင်း (၉၈)ကွက်တို့မှာအခွန်အခပေးသွင်းရန် ကျန်ရှိနေပါသည်။

အခွန်အခပေးသွင်းရန်ကျန်ရှိနေသည့် ကုမ္ပဏီ / လုပ်ငန်းရှင်များထံသို့ ရှေ့နေနှိတစ်စာများပေးပို့ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် ပေးသွင်းရန်ကျန်ရှိနေသောအခွန်အခများကို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေစာရင်းသို့ ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ) အသေးစား (၄)ကွက်လုပ်ကိုင် (၁)ကွက်လျှင် ငွေကျပ် (၁၁,၉၄၈,၅၆၃.၃၂/-)နှင့် ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ) လက်လုပ်လက်စား (၁) ကွက်လုပ်ကိုင် (၁)ကွက်လျှင်ငွေကျပ်(၁,၁၄၇,၁၄၀.၈၃/-)အား ပြေကျောစွာအမြန်ဆုံးပေးသွင်းဆောင်ရွက်ကြရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။

ရှေ့နေနှိတစ်စာများ ပေးပို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် ခန့်အပ်ထားရှိရန်ကုမ္ပဏီ/ လုပ်ငန်းရှင်များ၏ လိပ်စာရှင် ရှာမတွေ့ပါသောကြောင့် ဓာတ်ကုန်မှ ပြန်လည်ပေးပို့ လာသောအောက်ဖော်ပြပါ ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် အခွန်အခများအား (၁၆.၇.၂၀၂၂)ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထားပေးသွင်းရန်သတင်းစာမှတ်စာဆင့် အသိပေး အကြောင်းကြားအပ်ပါသည်-

ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ) အသေးစားကုမ္ပဏီများစာရင်း

Table with 8 columns: No., Company Name, Registration No., Tax ID No., Business Type, Tax Status, Amount Due, and Remarks. Lists various companies and their tax obligations.

ဓာတ်သတ္တု(ရွှေ) လက်လုပ်လက်စားလုပ်ငန်းများစာရင်း

Table with 8 columns: No., Name, Address, Business Type, Tax Status, Amount Due, and Remarks. Lists individual miners and their tax obligations.

သတ်မှတ်ကာလအတွင်း လာရောက်ဆက်သွယ်ပေးသွင်းခြင်းမရှိပါက တည်ဆဲဥပဒေများနှင့်အညီအရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်းအသိပေးအပ်ပါသည်။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးလက်လုပ်လက်စားစစ်ချထားပေးရေးအဖွဲ့













# ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
  - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့်ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး
  - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး
  - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကို ကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ” ကို ဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး
- ၂။ စီးပွားရေး
  - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် အောင် တည်ဆောက်ရေး
  - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး
  - (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန်များစွာ ထုတ်လုပ် နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး
- ၃။ လူမှုရေး
  - (က) စစ်မှန်သောမျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး
  - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး
  - (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး

တိုတပ်မတော်ဟာ အတိတ်ကာလက နိုင်ငံနဲ့လူမျိုးအပေါ် တာဝန်ကျေပွန်မှု သစ္စာစောင့်သိမှု၊ ပေးဆပ်မှုအမျိုးမျိုးတွေကို ကြိုးစားလုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီးဖြစ် သလို ယခုပစ္စုပ္ပန်ကာလမှာလည်း နိုင်ငံနဲ့လူမျိုးအတွက် တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တဲ့ ဒီမိုကရေစီနဲ့ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံတဲ့ ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်ရေးကို တည့်မတ်ထိန်းသိမ်း ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိတယ်။ တပ်မတော်ရဲ့ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုမှန်သမျှဟာ အမိနိုင်ငံနဲ့ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူလူထု ကောင်းကျိုးဖြစ်ထွန်းပြီး ကမ္ဘာ့အလယ်မှာ ဆက်လက်ရပ်တည် သွားနိုင်ဖို့ ကိုယ်ကျိုးမဲ့ မွန်မြတ်တဲ့ စိတ်ရင်းစေတနာနဲ့ လုပ်ဆောင်နေတာ ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားလိုတယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင်၏ ဘွဲ့ရအမျိုးသမီး ဗိုလ်လောင်း သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၈) သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခဲ့သည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်) ၂၂-၁၂-၂၀၂၁

# နိုင်ငံတော်၏ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေးအဖွဲ့နှင့် ရခိုင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေးပါတီ(ALP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ ဒုတိယနေ့ ဆက်လက်ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၅  
နိုင်ငံတော်၏ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေးအဖွဲ့နှင့် ရခိုင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေးပါတီ(ALP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး ပွဲ ဒုတိယနေ့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့်ငြိမ်းချမ်းရေးဖော် ဆောင်မှုဗဟိုဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။  
တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အဖွဲ့ရုံးဝန်ကြီး ဌာန(၁) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ အမျိုးသားစည်းလုံး ညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုညှိနှိုင်း ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေး အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်၊ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးမိုးမြင့်ထွန်း၊ အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့်ငြိမ်းချမ်းရေးဖော် ဆောင်မှု ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီအတွင်းရေးမှူး ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးမင်းနောင်နှင့် ရခိုင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေး ပါတီ(ALP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ စောမြရာဇာလင်း၊ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီဝင် ခိုင်စိုးမြ၊ ဗဟို အလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီဝင် ခိုင်ပေါ်လင်းတို့ တက်ရောက်ကြသည်။  
စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁ သို့ \*



နိုင်ငံတော်၏ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်နှင့် ရခိုင်ပြည် လွတ်မြောက်ရေးပါတီ(ALP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ စောမြရာဇာလင်းတို့ သဘောတူညီချက်များကို အတည်ပြု လက်မှတ်ရေးထိုး လဲလှယ်ကြစဉ်။

ယနေ့ ဖတ်စရာ  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ မှ ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း ဦးလှစိုး၊ စီးပွားရေးရာ ဝန်ကြီးဟောင်း ဦးအောင်သန်းဦးနှင့် တိုင်းအတွင်း ရေးမှူး ဦးစိုးစိုးဇော်တို့အပေါ် အဂတိလိုက်စားမှု တိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူ  
စာမျက်နှာ » ၁၅

မြို့နယ်အချို့ရှိ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများက ပညာ သင်ကြားသင်ယူခွင့် အခွင့်အလမ်း များ ပျက်ပြားကာ ပညာမဲ့လူတန်းစား များ ဖြစ်ပေါ်လာစေရန် ရည်ရွယ်၍ ပညာရေးကဏ္ဍ မြင့်မားရေးကို နှောင့်ယှက်ဖျက်ဆီး  
စာမျက်နှာ » ၁၆

# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့၏ (၁၆)ကြိမ်မြောက် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို MRTV မှ တိုက်ရိုက်ထုတ်လွှင့်မည်

နေပြည်တော် ဇွန် ၁၅  
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ သတင်းထုတ်ပြန်ရေးအဖွဲ့၏ (၁၆)ကြိမ်မြောက် သတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲကို ယနေ့မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး စုပေါင်း အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။  
ယင်းသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား MRTV-HD၊ MRTV News၊ MWD၊ MWD Variety၊ MITV၊ MOI Website၊ MOI Youtube၊ MRTV Website နှင့် မြန်မာ့အသံရေဒီယို၊ သင်္ဃန်း FM၊ မန္တလေး FM၊ ပဉ္စဝတီ FM၊ ရွှေ FM၊ ပတ္တမြား FM၊ FM ပုဂံ၊ ချယ်ရီ FM နှင့် Star FM တို့မှ တိုက်ရိုက်(LIVE) ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမည်ဖြစ်သည်။  
သတင်းစဉ်

# ရွှေအောင်လံ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ပြိုင်ပွဲကြီး သိမ်ဖြူလက်ဝှေ့အားကစားရုံ၌ လေးရက်တိုင်ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇွန် ၁၅  
မြန်မာနိုင်ငံ လက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ်က ကြီးမှူးပြီး ရွှေအောင်လံ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ပြိုင်ပွဲကြီးကို ဇွန် ၂၅ ရက်နှင့် ၂၆ ရက်၊ ဇူလိုင် ၂ ရက်နှင့် ၃ ရက်တို့တွင် လေးရက် တိုင် ရန်ကုန်မြို့ သိမ်ဖြူလက်ဝှေ့အားကစားရုံ၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ယနေ့မွန်းလွဲ ၂ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ တာမွေမြို့နယ် အရှေ့မြင်းပြိုင်ကွင်းလမ်း ရှိ ရွှေထွဋ်တင်ဝင်း၌ ပြုလုပ်သည့် SKYNET ရွှေအောင်လံ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ပြိုင်ပွဲနှင့် ပတ်သက် သည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲမှ သိရသည်။  
အဆိုပါ SKYNET ရွှေအောင်လံ မြန်မာ့ရိုးရာ လက်ဝှေ့ပြိုင်ပွဲကြီးတွင် ၆၀ ကီလိုတန်းမှ လက်ဝှေ့ အားကစားသမားများ ဖြစ်ကြသည့် သန့်ဇင်၊ မင်းကျော်ဇ၊ စောမူထော်ဂေး၊ စောအယ်ဖူး၊ စောဘဟိန်း၊ ဟိန်းထွန်းအောင်၊ လင်းထက်အောင်၊ ချစ်ဝိုင်းဝိုင်း၊ ၆၃ ဒသမ ၅ ကီလိုတန်းတွင် အဲဒွီ၊ ကျားသွေး၊ စာမျက်နှာ ၁၁ ကော်လံ ၁ သို့ \*